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Avtalet 

Nya lonen drojer 
• Arcts loneavtal blev klart 
den 25:e oktober efter harda 

^^^kforhandlingar, medling och 
varsel om kontl ikt . 

Malsattningen for de lokala 
parterna var att omedelbart 
fordela pengarna pa termina-

^p^lerna och i basta fall fa ut de 
nya lonerna t i l l j u l . 

M e d l a r e p S n y t t 
Det visade sig emellertid attde 
fragor som aterstod att losa 
centralt var knepigare an van-
tat. Framfor allt kommer man 
inte overens om hur potten 
skall beraknas. Ska v i borja 
rakna potten fran det hogsta 
beloppet i den gamla lonetrap-
pan (14.920 kr/man) eller i den 
nya (16.100 kr/man)? 

SEKO havdar 14.920 och 

arbetsgivaren 16.100. Dar be-
finner vi oss idag. Enligt upp-
gift har forhandlingen nu forts 
tillbaka t i l l medlama tor avgo-
rande. 

F e b r u a r i l o n e n ? 
Det innebiiratt vi idag inte vet 
nar man blir klara centralt sa 
att v i kan starta de lokala for-
handlingarna. 

Klart ar att det inte blir nagra 
nya loner t i l l j u l och inte heller 
i januari. De nya lonerna kan 
alltsa borja betalas ut tidigast i 
februari. Det galler aven det 
retroaktiva belopp som utgar 
fr.o.m. den I oktober 2004. 

/Red 

^ J a n n e Ruden 
besokte Segel torp 

^ Mittuppslaget Styrelserna for 
brev- och paketklubbarna 

pa Tomteboda, Arsta 
och Segeltorp 

onskar alia medlemmar 
God Jul & Gott Nytt Ar! 

Garna en god middag 
men forst en rejal 

debatt! 

Sidan 20 

Ars tak lubben pS I n t e r n e t : 
h t t p : / / h o m e . s w i p n e t . s e / t e r m i n a l k l u b b e n / 
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Klubb B r e v Tomteboda 
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173 00 T O M T E B O D A 
K lubbexp : Plan 2 % 

Tel: 08/781 76 14 
Ordforande: 
A k e A n e v a d 

Tel: 070-980 71 08 

Klubb Ars ta Postterminal 
Box 90 121 

120 21 A R S T A 
K l u b b e x p : Plan 3 
Tel: 08/781 56 07 

Ordforande: 
Micke Tal l 

Tel: 08/781 56 13 

Klubb Tomteboda Paket 
P lan 2 7 2 

173 00 T O M T E B O D A 
Ordforande: 

T o m m y Nyren 
Tel: 070-980 50 58 

• 
Klubb Sege l torp Paket 

Box 5555 
141 07 Huddinge 

Ordforande: 
Murat Tok 

T e l : 070-980 40 16 

S E K O Stockholm 
Box 1149, 111 81 Stockholm 

Tel: 08/454 84 01 
A-kassan 

Tel: 08-678 00 00 

Rat t s o m det r e g n a r 
s S k o m m e r de t e n 
s k u r . . . 

P rojckt omst i i l ln ing Tba /Arsta 
borjar l ida mot sitt slut och cn 
overfor ing t i l l linjeorganisationen 

tar v i d . V i d dct har lagct, tors jag pasta, 
ar alia inblandade, utom moj l igcn Icd-
ningen tor Postcn produkt ion . overens 
om att rcsultatct landat i en klart tor-
samrad arbetsmiljo ur ctt brett perspck-
t iv . Jag tror inte att det behovs nagon 
l istning av problemcn cftersom dom v id 
det hiir laget ar val kanda. 

Men just nar man tror att dct 
varsta regnandet ar over var-
nas det for nya skurar. Lag-

trycken star pa ko iran huvudkontoret 
och dct ar inte duggrcgn som viintar. 
Vattnet stiger i den postala faran och 
fan vet om dct inte bl i r oversvamningar. 
Riiddningcn kanskc l iggcr i Eriks A r k . 
A andra sidan har vii l den postala ut-
vcckl ingen genom aren gjort oss s im-
kunniga. Na vad ar det da for lagtryck 
som l iggcr pa lut? Dct forsta handlarom 
dc budgetkrav som liggcr pa Arsta, krav 
som man nog far betrakta som harda. 
Det racktc alltsa inte med dct rationali-
seringsprojekt som givi t sa fina avtryck 
i arbetsmiljon pa Arsta utan nu ska det 
skaras yttcrl igarc. T i l l dags dato vet v i 
inte var pengarna ska tas men vi har 
vara onda aningar. 

V i vet ocksa att man fran ol ika 
hall har synpunkter pa nyckclta-
Icn i Arstatcrminalcn och att 

man tillsatt nagon "Ovcrrock" tor att 
spccialgranska dessa. Enl ig t vart forme-
nande iir det inte nyckcltalen som beho-
ver en specialgranskning utan snararc 
produktionsforutsattningarna, som blivi t 
klart myckct siimrc. Dct senastc projck
tct kan man karaktiirisera som ctt " M i s 
sion impossible" som var domt att miss-
lyckas, framtorallt vad dct galler den 
totala arbetsmiljon. Dct lokala projcktct 
fungerade bra men torutsiittningarna 
gjordc att rcsultatct blev en katastrof. 
Opcrationen g ick bra men paticntcn 

dog. Infbr nasta ar kan v i formodligen 
vanta oss en organisationsoversyn syf-
tandc t i l l att bryta ner dc stora enheterna 
t i l l mer liitthantcrliga storlckar. O m 
detta ar av godo eller cj ar for t idigt att 
sia om. V i kan formoda att ctt projckt 
koinmer att staila diir SEKO b l i r r e p r e ^ ^ 
sentcrat i vanl ig ordning. 

DSB dvs. oversyn av den samlade 
brcvprocessen iir iinnu ctt p r o ^ . ^ 
j ck t som pagar, iivcn om dci 

fortfarande iir i sin l inda. och som kom
mer att ta konsekvenscr for tcrminalcn. 
1 detta fallct forhoppningsvis posit iva 
sadana. Tidstonstren for dc o l ika pro-
duktionsstcgen skulle kunna b l i biittre. 
Slut l igcn far j ag passa pa t i l l ta l le t att 
onska alia medlemmar cn G O D J U L 
och ETT G O T T N Y T T AR och natur-
ligtvis tacka f.d postgeneralcnUlf Dahl -
sten for den miljard som rann ut \ i a 
Torget. 

Janne (iehriiif; 
Janne Uehring iir vice onlfiininde i Kluhb 
Arsla. 

Nasta nummer av 
Facktuellt utkommer 

i februari 2005. 
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"Ar detta respekt for manniskorna pa golvet?" 

E n j u l f r S g a till E r i k O l s s o n 
• Jag sag d ig pa T V nyl igen Eriic, da 
du blev utfragad o m din syn pa ledar-
skap. D u sa att det viktigaste var att 
chefer hade respekt for manniskorna pa 
golvet som producerar produkterna som 
fbretaget lever av. De t̂ iir gliidjande att 
hora att du som Posten A B hogste chef 
har den asikten. 

I produktionsomrade Stockholm har v i 
liaft ctt antal strukturprojekt senastc 

^ r e t . S E K O klubb brev Tomteboda 
traffadc d ig den 20 oktober 2003 och 
framforde iisiktcn att dcssa strukturpro
jekt byggde pa valdigt undermaliga 

^ ^ a l k y l c r och v i befarade att dct skulle 
j l i dyrarc, istiillet for att spara pengar. 
Du sa da att cftersom du var ny och 
bcslutcn togs innan du var chef sa var 
det svart att ha cn asikt. D u skulle emel
lertid lata d in ekonomiske chef titta pa 
sakcn. 

79 mi l joner 
Vcrk l ighe tcn iir nu den att v i har iinnu 
inte fatt sc nagra kalkylcr som liig t i l l 
grund for strukturprojekten. Dct vi fick 
se var sammanstiillningar utan grund. 
Som cxcmpcl kan namnas att man skrcv 
att pa t lyt tcn av brev t i l l Arsta friin 
Tomteboda skulle man spara 79 mi l jo -

l ^ e r om iiret. Av dessa 79 miljoner var 
»0-15 miljoner ovrigt som inte kundc 
prcciseras. Undrar vad min bank skulle 
saga o m jag soktc lan och uppgav att jag 
kommer att tjiina 100 000 kr utover min 

^i^,rbetsinkomst pa ovr igt som jag inte vet 
vad dct iir . Om du vorc bankchef har j a g 
svart att tro att du skulle liigga pii dcssa 
ov r ig t pengar pa m i n inkomst, sa j a g 
f ick lana mer pengar. Det iir niistan sa 
j a g hoppas att Ber t i l Nilsson borjar 
driva cn bank, for da ska jag vara den 
fbrstc som soker stora lan med ovrigt 
inkomster. 

Glad jeka lky le r 
Vcrk l ighe tcn i projekten var att projekt-
ledningcn fick gora kalkyler som passa-
dc Ber t i l Nilssons ccntrala gl i idjckalky-
Icr. Det har vridits pa manga satt i pro
j ek ten for an t i l l f rcdst i i l la den hogre 
ledningcn. Det visar sig ocksa nu niir 

vcrkl ighetcn tar over. Strukturprojekten 
ger ingcn vinst. De ger inte ens plus 
minus no i l . Sanningcn iir den att struk
turprojekten har okat kostnaden i Posten 
produkt ion. 

Detta iir inte dct viirsta Erik. Dct varsta 
ar att arbetsmiljon b l i v i t bctydligt samrc 
pa Arsta och Tomteboda. Strukturpro
jek ten har bctydl igt forsiimrat arbetsmi
l jon for ca. 1 800 av dina anstallda Erik 
och dessutom har det b l i v i t dyrarc an 
torut. Dessutom kiinner sig dcssa 1 800 
medarbetarc misshandladc, omtlyt tadc. 
inte lyssnadc pa, betydclsclosa tor led
ningcn av Posten Produkt ion . 

S o m m a r a n p a s s n i n g 
Vad gor da Posten produkt ion i detta 
liigc. Jo. man liiggcr ctt torslag pa som
maranpassning som siigcr att man ska 
sortera avgaende B-post pa endast tre 
tcrminaler i sommar. Det iir ett forslag 
som tidigare har utretts (2002) som en 
permanent losning arct om. S E K O sa att 
dct iir ctt horribelt forslag for det tar 
bort dagtidstjiinstgoringen pa de l e r m i -
naler som cj sortcrar avgaende B-post. 
Di i la Posten produkt ion dct forslagct pa 
hyllan tor dct gick inte att visa pa lon-
samhet. N u kommer dct i mini format 
for att trots allt testas. 

K l a s s i s k maktpoi i t ik 
Detta innebar om beslutet tas att det inte 
kommer att finnas dagtidstjanstgoring 
pa Arsta i sommar, med risk for att dct 
kommer att utredas tor en permanent-
n ing . Ytterl igare en misshandel av per-
sonalen pa Arsta. Arstas personal iir l i ka 
kunniga och lika intresscradc av att gora 
ett bra arbete som i ovriga landet. Perso-
nalcn l iderdarcmot av att Ber t i l Ni lsson 
byggt ett sa stort komplex med en sa 
avancerad och storningskiinslig maski-
ncll utrustning. De gor sitt allra biista 
trots att arbetsmiljon giing pa gang b l i r 
forsamrad jamfor t med tidigare. 1 besvi-
kclsc over att sortcringsmaskinen Arsta 
inte fungerar som tiinkt borjar Ber t i l 
Nilsson sprida budskapet att om ni inte 
forbattrar cr sa maste v i gora drastiska 
atgardcr. Var chef for Posten produk

tion li iggcr darmed skulden for sina 
egna forhastade och daliga bcslut pa 
Sorteringspcrsonalen. V i har varit med 
om detta forut. Klassisk maktpoi i t ik diir 
dc som tar diktatoriska beslut skyller pd 
dc som star langst ner. 

Julfrdgor 
Dct for niig t i l l m i n julfraga Erik: 
• A r detta respekt for manniskorna pa 
golvet som producerar det v i lever av? 
Foljdfragorna b l i r : 
• Ar du t i l l rack l ig t insatt nu ca. 14 mS-
nader cftcr vart forra samtal, sii att du 
kan ha en asikt om strukturprojekten 
och riikna pa dem? 
• Kommer du att ha t i l l r ack l ig respekt 
for oss som producerar det foretaget 
lever av sa att du later Postcn produk-
tions ledning ta konsckvenscrna av sina 
beslut, eller iir du ensan chef som pratar 
fint i T V och blundar for att den respekt 
du talar om dar inte finns i dct torctag 
du nu iir chef for? 

V i v i l l siitta in d i t t svar i niista Facktuellt 
sa d u k a n s v a r a m i g p i 
akc.anevadfet)ostcn.sc eller ringa mig 
pii 0707-385786 sa kan v i intcrvjua d i g . 

Manga respektfulla ju lhi i l sningaroch ett 
gott nyt t ar t i l l d ig Er ik och alia S E K O 
medlemmar. 

Ake Anevad 
Ake Anevad iir ordforande Jiir Klubb Brev 
Tomteboda. 
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Arstaklubbens budgetmote 20 november 

Vilda och engagerade d iskuss ioner 
Inledningsvis m&ste jag p i -
peka att detta budgetmote i 
sin lielhet liade sISende lik-
heter med en amatormassigt 
gjord Idgbudgetfilm p i 
Filnifestivalen. En film med 
uselt manus, undermalig 
regi, knastrigt ljud och ud-
da birollskaraktiirer. Med 
en handling som tors framat 
av diverse kontroversiella 
inslag i ett ovanligt segt 
drama som aldrig vill ta 
slut... Eftersom detta mote 
trots allt inte var en film, 
fanns det lyckligtvis vissa 
skillnader ocksi . 

Jan Gebring halsade alia de 50 
tappra motesdeltagarna hjart-
ligt valkomna och forklarade 
motet oppnat. Klockan var un-
gefar tjugo i rva. Darefter fast-
stalldes dagordningen. T i l l 
motesjusterare valdes Mikael 
Strom och Maria Enache. Dct 
arofyllda uppdraget som rost-
raknare gick t i l l Dag Erengard 
och Greger Eriksson. 

V e r k s a m h e t s p l a n 
M i n pcrsonliga guru Jan A h 
man var foredragande vid pre-
sentationcn av verksamhetspla-
nen. Han forklarade att den 
delvis iirbaserad pa forbundets 
vcrksamhctsplaner: Reglera 
avregleringen, M i n arbetsplats, 
Rattvis Lon . Man och Kvinnor 
och Lika ratt - ctt Sverige for 
alia. Det forsta programmet ar 
av naturliga skal inte sa aktuell 
for oss lokalt. men de ovriga 
programmen har Klubben haft 
som mal att arbeta efter. 

Eftersom Klubben p.g.a. 
strejkvarslet inte hade haft t id 
att skicka ut verksamhetspla-
nen t i l l alia medlemmarna i 
forvag, fick motesdeltagarna 
c:a 10 minuter pa sig att lasa 
igenom dokumentet. Jose Caba 
foreslog att motet skulle ga 
igenom planen rubrik for rub-
rik. nagot som ocksa gjordes. 

Diskussionerna under rubri-
ken "Arbetsmiljo" var som 
vanligt vilda och engagerade. 
Anne-Christine Pahlson upp-

manade Klubben att ta kontakt 
med skyddsorganisationen for 
at fa t i l l stand ett forum for 
samtliga anstallda dar man en-
bart diskuterar arbetsmiljofra-
gan. 

A n s t a l l n i n g a r 
Aven punkten "Anstallningar" 
vackte starka kanslor hos mo
tesdeltagarna. Har blev stam-

ningen ganska obehaglig med 
olika personangrepp hit och 
dit. Motets uppdrag var fak-
tiskt att godkiinna verksam-
hetsplanen och inte komma 
med falska anklagelser for na
got som redan har varit! 
Under punkten "Medlemsscrvi-
ce" fick sektionen Sma/C5 sto
ra applader for att dc viirvat 
tiest medlemmar under aret. 
Efter manga om och men kun-
de verksamhetsplanen klubbas 
igenom med diverse formule-
ringsiindringar. Vid det hai; 
laget hade klockan hunnit blT 
tio i fyra. 

Svantc Olsson foreslog att 
verksamhetsplanen skulle pre-
senteras i god tid innan budget^ 
motet. Klubben tog t i l l sig fo r ' 
slaget och har for avsikt att 
jobba efter den ordningen nas
ta verksamhetsar. A l l t for att 
forhoppningsvis fa ned tiden 
av gcnomgangen av verksam
hetsplanen t i l l "bara tva t im-
mar" nasta ar... 

B u d g e t e n 
Efter en kort paus var det dags 
att presentera budgetforslaget. 
Kassoren Rodrigo var foredra
gande. 

Daniel van Berlekom poang-
terade att extra aktiviteter skall 
bokforas som undcrskott i bud
geten, nagot som Klubbstyrel-

Mdtesdeltagare. Fr.v: Mohubul Ezdanikhan. Peter Lindeteg, Daniel van Berlekom, Wojtek 
Roginski, Raili Kalliovaara, Hannu Jokinen, Roland Westin, Akbar Seddigzadeh. 
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sen aecepterade. Sedan upp-
koin ett ytterligare budgetfor-
slag. Jamshid stallde ett torslag 
som innebar att anslaget t i l l 
sektionerna pa 12000 kronor 
kvarstar samtidigt som man 
aven behaller forra arets 90 
kronor per medlem. vilket 
skulle leda t i l l att man tar drygt 
22000 kronor fran kapitalet. 
Jan Gebring stallde styrelsens 
forslag och Jamshids ^forslag 
mot varandra, varpa motet ros
tade for styrelsens forslag med 
26 roster mot 18 dito. Nagot 
som kandes lite nedslaende i 

^^gjj,enna omrostning var att flera 
r v styrelsens ledamoter rostade 
for Jamshids forslag. 

V a l b e r e d n i n g 
^ l^cs lu le t att behalla nuvarande 
' \ i ; lubbavgif t klubbades foga 

overraskande igenom utan in-
vandningar. 

Nu var det antligen dags tor 
val av valberedningen. Motet 
valde foljande medlemmar t i l l 
detta iidla och ansvarsfulla 
uppdrag: Le i f Skog, Clas 
Eriksson, Karl Axel Lindkvist, 
U l f Eriksson. Martha Gonza
les. Roland Westin. Mikael 
Strom och Anne-Christine 
Pahlson. T i l l sammankallade 
for valberedningen valdes 
Anne-Christine Pahlson. Hon 
iir vard en stor eloge som tar 

sig detta uppdrag fr ivi l l ig t ! 
T ' r N u var klockan sa pass myck-

et att vi var tvungna att stryka 
informationspunkten och ovr i 
ga friigor. Detta for art istallet 

^^ tn ju ta en viilfortjant buffe 
^^Ped dryck pa Klubbens be-

kostnad. 

Engagerade mdtesdeltagare. Ovan: Daniel van 
Berlekom. Nedan: Svante Olsson. 

Skrivet av .iiiiiti Panic. 
.4nna Panic arhelarpa .Arsla 
Slora. Hon iir ledanwl av l<lulih-
styrelsen och FacklnelUs redak-
lion. 

Facktuellt 
finns ocks3 

webben! 

Segeltorpsros ter 

Namn: Catarina Ekblad 
Aktuell som: Sorterare pa Segeltorpstermi-
nalen, nyligen aterintratt i tjanst efter en tids 
barnledighet. 
I Posten sedan: TioSrsjubileum den 21 
September i ar, hela tiden pa Segeltorp. 
Innan dess: Gymnaslet. 
Familj: Sambo och tva barn. 
Andra Intressen an Posten: Familjen och 
vanner, mer racker tiden inte till for! 

Trivs du p i Segeltorp? 
- Ja. Framfor allt med arbetskamraterna, 
jobbet ar ratt monotont. 

Vad tror du om nya Segeltorp? 
- Jag tror att det kan bli bra. Ska bli kul att 
lara sig litet nytt. Idag arbetar jag bara kval-
lar, sedan blir det skiftjanstgoring med nat
ter. Jobbade natt ett tag tidigare. Da funge
rade det inte sa bra men tror att det ska ga 
battre nu, det galleratt planera. Det var en 
bra sammanhallning pa natten och inte sa 
storomsattning pS personal. Pa eftermidda-
garna byter man personal oftare - nar jag 
kom tillbaka fran bamledigheten var det 
manga nya. 

Vad tycker du om avtalet? 
- Sakert jattebra. Vi som jobbat i tio ar ar 
litet kluvna, men jag tror att det blir bra pa 
sikt. Den hargangen har man tagit hand om 
de nya, sa att de stannar kvar Nasta gang 
far man ta hand om oss som harjobbat i tio 
ar! Man far inte vara for egoistisk! 

En kommentartlll Janne Rudens besok! 
- Kul! Roligf! Han utstralade en positiv 
energi! Han kom ner och halsade pa oss i 
personalen, det uppskattas. Han verkar ha 
latt att prata med folk och tar till sig det vi 
sager. 

Text & bild: Jan Ahman i 
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Verksamhetsplan 2005 
for Klubb Arsta postterminal 
Forbundet, avdelningen, S E K O Pos
ten och S E K O Posten Produktion har 
samtliga antagit verksamhetsplaner. 
Dessa utgor grundvalen for klubbens 
arbete samtidigt som de skall anpassas 
till v i r a lokala forhallanden pa Arsta. 
Mot den bakgrunden faststaller klub
bens budgetmote den 20 november 
2004 denna verksamhetsplan. 

A r b e t s m i l j o 
Det ar vikt igt att SEKO hela tiden aktivt 
bedriverarbetsmiijofra gor genom att delta 
i samverkansgrupper. projckt- och arbets-
grupper samt att hela tiden lyfta fram 
fragorna bide nar det galler de fysiska 
problemen men iiven psykosociala frages-
tallningar och bemanningsfragor for att 
minimera riskerna for ohalsa. Konse-
kvensbedomningar skall goras i samband 
med alia foriindringar. Rapporteringar av 
arbetsskador och t i l lbud skall hela tiden 
finnas med i fokus och att det sakerstalls 
att dessa foljs upp. 

• Ergonomiutbildningen for all personal 
skall slutforas under varen 2005 
• En handlingsplan utifran "Norrkopings-
rapporten" for att fa en battre ergonomi 
vid maskinerna och minimerande av 
"farliga arbetsmoment" 
• Psykosociala fragestallningar maste fa 
mer utrymme nar det galler arbetsmiljon 
• Paborja arbetet med att certifiera Arsta 
enligt "Den goda arbetsplatsen" 
• Oversyn av foretagshalsovarden 
• Sakerstalla att alia skyddsombud och 
SEKO:s ordinarie ledamoter i samver
kansgrupper far erforderlig arbetsmiljout-
bildning 

Arbetsmiljon pa Arsta har i och med Ar-
sta/Tba/Norrkopingprojektens genomto-
rande i manga stycken forsiimrats. Ljudni-
van och trangsein och darav foljande 
stress har i och med projcktct forvarrats. I 
samband med projcktct lovade arbetsgiva
ren att arbetsmiljon inte skulle fbrsamras 
utan snarare forbattras men sa har det inte 
blivi t . 

• Klubbens viktigaste uppgift inom arbets
miljon blir mot den bakgrunden att snarast 
ta fram cn handlingsplan som forbattrar 

bade logistik. arbetsmiljo och personal-
trivsel i huset. Arbetet med "Superlayou-
ten" ar en del i detta. 
• Arbetet med de arliga handlings- och 
aktivitetsplanerna maste torstarkas 
• Skyddsronder. arbetsmiljoronden. maste 
goras redan i februari 2005 sa att v i kan 
stalla krav pa atgardcr. 
• Samarbetet mellan den fackliga organi-
sationen och skyddsorganisationen maste 
torstarkas. Klubben och skyddsorganisa
tionen ska anordna sarskilt mote/moten 
om handlingsplanen och arbetsmiljofra-
gorna. SkyddsomrSdena pa terminalen ska 
scs over. 

"Klubbens viktigaste 
uppgift inom 

arbetsmiljon blir att 
snarast ta fram en 
handlingsplan som 

forbattrar bade logistik, 
arbetsmiljo och 

personaltrivsel i huset" 

R e h a b i l l t e r i n g 
Det ar viktigt att alia medlemmar kan 
erbjudas hjalp i samband med rehabillte
ring. 

Det ar ocksa vikt igt att alia medlemmar 
kan vanda sig ti l l de tortrocndcvalda som 
de har ett personligt fortroende for. A l i a 
styrelsemedlemmar och ersattare samt alia 
skyddsombud skall vara tillgangliga tor 
medlemmarna och dessa bor ha kunskap 
om grunderna forrehabilitering. Dessutom 
bor det inom klubben finnas tillrackligt 
manga fortroendevalda som kan handlag-
ga dessa iirenden. 

F r i s k v S r d 
• Fortsatt satsning pa hiilsoutvccklare och 
hiilsoinspiratorer 
• Fortsatt satsning pa pausgympa 
• Intora friskvard pa arbetstid. i ett forsta 
steg riktat t i l l vissa grupper. 

L o n e r 
Fortsatt huvudinriktning i lonercvisioncn 
pa lika Ion for lika arbete 
Ett medel kan vara ett system med lonek-
riterier som klubben skall fortsiitta disku-
tera med medlemmarna och arbetsgivaren 
under 2005. 

M e d i n f l y t a n d e 
Det finns stora luckor i tillampningen ai^^ 
medinflytandeavtalet pa Arsta. 

• Forbattra dialogen mellan lokala samver
kansgrupper och terminalsamverkan 
• Arbetsplatstraffarna (APT) behovei^""^ 
utvecklas 
• Det behover skapas en dialog mellan 
APT och sarnverkansgruppcrna 
• Utvecklingssamtalen skall genomforas 
och foljas upp 

• Lagtraffarna ska ges den tid de behover 
och genomforas pa ett systematiserat siitt. 

A n s t a l l n i n g a r 
• SEKO:s inriktning ar att "Hellid cir en 
idlligliet och JelliJ en mojiighel" 
• Fortsatt bevakning av foretradesratten 
och att de erbjudanden om forhojda ata-
gandcn som ges ar sa flexibla att deltidar-
na kan utnyttja dem. 
• Arbeta for att tidsbegransade anstallA^ 
ningar ersatts av tillvidareanstallningar 

J a m s t a l l d h e t 
• Inom omradet jamstalldhet arbetar vi 
under aret tillsammans med a rbe t sg iva rc^ 
fram en ny jamstalldhetsplan for hela 
terminalen. Den finns upptryckt och skall 
inte vara nagon hyllvarmare. Tanken aratt 
den liitt ska kunna kommuniceras ut t i l l 
samtliga anstallda. 
• I jamstalldhetsplanen ska finnas angivet 
aktiviteter som ska genomforas 
under aret och vilka som iir ansvariga tor 
dessa. Det finns en stor forbiittringspoten-
tial niir det galleratt genomfora aktiviteter 
pa enheterna. 
• Pa Arstatcrminalcn arbetar vi med en 
separatjiimstiilldhetsplan och ir.tegrations-
plan, men sittningarna med arbetsgivaren 
gors tillsammans. 
V i bevakar att det finns rutiner for "kri in-
kande sarbehandling" och har 
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lyckats fa fram en blankett for anmiilan. 
Den finns att hitta 
pa terminalenshemsida, tyvarrgardet inte 
att komma in pa den hemifran... 
• Dct langsiktiga malet iir att vi varje dag 
ska skapa den mest jiimstiillda posttcrmi-
nalen i landet. 
• Ett lokalt kvinnligt niitverk for fortroen
devalda kvinnor ska startas under aret. 
Uppdraget iir att genomfora aktiviteter 
som leder t i l l tier kvinnliga tortrocndcval
da och stiirker kvinneyrs stiillning i klubb 
och sektioner. 

I n t e g r a t i o n 
Det gangna aret har praglats av dels ett 

^^arbete med terminalens mangfaldsplan. 
v-l"dels ett internt kunskapsuppbyggande tor 

integrationsutskottet, vi lket bestar av 
klubbens integrationsansvarige och de 
integrationsansvariga i sektionerna. 

^ ^ A r 2005 iir det klubbens striivan att 

• Fortsatta arbetet med och utveckla termi
nalens mangfaldsplan 
• Genomfora tier utiitriktade aktiviteter tor 
vara medlemmar. T i l l exempel: 

- Sarskilda temadagarmed inriktning pa 
mangfald pa terminalen med inbjudna 
foredragshallare och andra aktiviteter. 

- Teatertorestiillning med inriktning pa 
integrationsfragor. 

- Dessa och ev. ytterligare aktiviteter 
kommer att toresliis ingii i terminalens 
mangfaldsplan. 
• Arbeta for att rekrytera tier invandrare 
t i l l fackliga uppdrag. 

^ K u l t u r & F r i t i d 
' W i i r vision i Klubb Arstas kulturverksam-

het ar att okad tillgiinglighet t i l l kultur i 
arbetslivet och pa fritiden motverkar van-
trivsel och okar tillfredstallelsen i arbetsli-

^ ^ v e t , forbattrar livsinnehiill. ger stimulans 
'^Pjch skapar hiilsa. Kultur iir hiilsosamt! 

Klubben har genom fort bctydande insatser 
for kultur och fritid sedan hosten 2002. 
Malet under 2005 ar att fortsatta med 
kultiirverksamhet och erbjuda vara med
lemmar okad dclaktighet i kulturaktiviteter 
pa arbetsplatscn och pa fritiden. 

• Teater 
Klubben ska fortsiitta med Trcdjcradcn-
kortcn for teaterbcsok pa Dramatens 
Slora Seen. Varje medlcm ska ha mojlig-
het att boka tvii biljettcr. helt gratis. 
• Utstallningar 
Klubb Arsta ska ordna kostnadsfria grupp-
besok med guidade visningar pii aktuella 

konst- och kul turhistoriska utstallningar pa 
museer. 
• Bibliotek 
Klubben ska fortsatta attutveckia bibliote-
ket pii plan 3 vid Infotorget. 
• Forfattarbesok och poesikviillar pii ar
betstid ska planeras och nya former for 
kulturvcrksamhet ska utvecklas. 

S t u d i e r 
Studier iir ett medel att na vara fackliga 
mal. Forutsattningen for att det fackliga 
arbetet ska fungera ar att fortroendevalda 
och medlemmar har de kunskaper de 
behover for sina uppdrag och sitt arbete. 

Fdriroendevalda 
Informera de fortroendevalda om dct 
utbildning som tillhandahalls av LO, 
SEKO och ABF samt vid behov arrangera 
egna utbildningar i olika fragor som klub
ben anser viktiga. 

Medlemmar 
Klubben ska erbjuda kostnadsfria studie-
cirklar pa fritiden och fackliga medlem-
sutbildningar pa arbetstid. SEKOs ersiitt-
ning for forlorad arbetsfortjiinst giillcr for 
fackliga medlemsutbildningar. Kurskata-
log om klubbens studiecirklar framtas 
intor varje termin och information om 
medlemssttidicransliis pa SEKO;s anslag-
stavlor. i Facktuellt och genom aktivt 
uppsokeri pa arbetsplatscn. 

I n f o r m a t i o n 
Klubben har detovcrgripande ansvaretfor 
information t i l l medlemmarna pa termina
len. Det skergenom sektionerna och andra 
fortroendevalda men ocksa dirckt t i l l 
medlemmarna genom 

• Facktuellt 
• Klubbens hemsida 
• Siirskilda infoblad vid behov 
• Minst tva infomoten for alia medlemmar 
som klubben ansvarar tor 
• Mail l is tor 

Sektionerna ansvarar for den dagliga 
muntliga informationen till medlemmarna. 

F a c k l i g t - p o l i t i s k t 
• Under 2005 som iir ett mellanar kommer 
vi att ha en bcgriinsad verksamhet men i 
viir inriktning planerar vi besok av pol i t i -
ker friin (s) och (v) och andra politiker i 
siirskilda friigor. V i harocksii foravsikt att 
delta i aktiviteter och uppvaktningar som 
beror viira medlemmar. 
• Bevakning och information kring post-
politiska och angriinsande friigor och 

internationellt fackligt samarbete kring 
dessa. 

U n g d o m s f r S g o r 
Det storsta malet iir att fa ungdomar att bli 
fackligt aktiva i viir ordinarie verksamhet. 
• For att na det miilet vi l l vi att sa manga 
medlemmar som m6jligt(under 30 ar) gar 
LO:s utbildning "Packets Grunder". 
• De som fortfarande ar intresserade av 
den fackliga verksamheten kommer att 
erbjudas att deltaga i "SEKO:s Grunder". 
(Det ar SEKO Stockholms egna utbildning 
for ungdomar under 30 ar). 
• Ett annat mal iir att fa en medlem under 
30 attbliungdomsansvarig i terminalklub-
ben. 
• Klubben planerar en riktad aktivitet tor 
ungdomar under verksamhetsaret. 

M e d l e m s s e r v i c e 
• Intensifierad viirvning av nya medlem
mar. 
• Delta v id introduktion for nyanstiillda. 
• Anordna tratl'ar for nya medlemmar och 
oorganiserade/organiserade i andra for-
bund. 

F o r s a k r i n g a r / P e n s i o n e r 
Fortsatt information och service t i l l med
lemmarna i forsakrings- och pensionsfrii-
gor. 
Ambitionen inom ansvarsomrade Forsiik-

ringar/Pensioner iir att medlemmarna ska 
fa kiinnedom om det forsiikringssystem 
som finns att tillga bade som medlem i 
SEKO och som anstalld i Posten. Med 
tanke pa iildersstrukuiren bor ocksa kun
skap om pensionssystemet spridas. Det iir 
vikt igt att vara medlemmar vid behov fiir 
ta del av dessa system. V i har vid flera 
tillfallen upptackt missar i i hanteringen. 
For att medlemmarna ska fa en okad kan-
nedom planerar vi att genomfora ett antal 
aktiviteter som stoder detta mal. 

• Temadag med representant fran Folk
sam (Packets forsiikringar) riktat t i l l fack
liga. 

• Temadag Pensioner med Postcns pen-
sionsexpert 

• Utbildning av tier fackliga i forsiikrings 
/pensionsfragor (Varje sektion bor ha 
niigon som kan dessa fragor) 

• Aktiviteter riktadc mot medlemmarna. 
Se t i l l att ansvariga far kontinucrlig upp-
foljning av utbildningarna. 

.Antagen vid Klul)b Arstas budgetmote 
20 november 2004. 
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Tomtebodaklubbens budgetmote 

B a n t a d k lubb u t a n s e k t i o n e r 
• Lordagcn 1 1 november samlades ca 30 
personer ph Postmuseum for att genom
fora Tomtebodaklubbens budgetmote. V i 
borjade med att behandla fragan om det 
ska vara en klubb eller en klubb med 
sektioner i framtiden. Det blev en ganska 
liing debatt om tordelcn med att ha en 
klubb som ansvarar for hela Tomteboda 
eller om vi ska behalla de tva sektioner 
som finns idag. 

Foresprakarna for att klubben tar hela 
ansvaret menade att det kommer att bli 
mellan 200 t i l l 300 medlemmar i den nya 
klubben och att det blir en styrka om vi 
tillsammans i den nya klubbstyrelsen tar 
ansvarforden fackliga verksamheten. Det 
blir enligt foresprakarna for enbart en 
klubb en styrka att tordela ansvarsomrade-
na pa Tomteboda mellan klubbstyrelsens 
medlemmar. Da kommer v i att kanna att 
vi ar ett Tomteboda och vi ar inte sa stora 
att vi ocksa behover sektioner. 

S e k t i o n e r 
Foresprakarna for att beh&lla sektionerna 
menade att det behovs sektioner tor att 
vara narmare medlemmarna och att det ar 
lattare att rekrytera nya fackligt fortroen
devalda t i l l en sektionsstyrelse. 

Fragan gick t i l l omrostning och med-
lemsmotet bestamde att fragan skulle 
avgoras pa detta mote. Medlemsmotct 
beslutade med stor majoritet an vi ska 
organisera oss i en klubb och inte ha sek
tioner tran arsmotet 2005. 

V e r k s a m h e t s p l a n 
Klubbens verksamhetsplan tor 2005 be-
handlades och godkandes. Dar blev den 
viktigaste punkten att arbeta for att sakra 
Tomteboda som en bra klumpterminal 
som har en framtid i Posten produktions 
terminalnat. Verksamhetsplanen publice-
ras pa annan plats i tidningen. 

Budgeten antogs och medlemsmotct 
bestamde att anviinda en del av vart kapi-
tal cftersom det iir svart att halvera en 
vcrksamhetsbudget fran ett iir t i l l ett an
nat.. 

K l u m p u t r e d n i n g 
Efter det sa informerade Posten produk
tions strategiske chef Serbaz Shall om 
Posten produktion i allmanhetoch Tomte
boda klump i synnerhet. Serbaz sa att han 
bestiillt en forsmdic pa olika alternativ for 

Tomteboda klump: 

1. Sortera klump med nuvarande utrust
ning d. v.s. nuvarande klump och paketsor-
teringsmaskin pa Tomteboda. 
2. Sortera klump med nuvarande klump-
sorteringsmaskin och ytterligare en klum-
sorteringsmaskin antingen Arstas ned-
plockade maskin eller Malmos maskin. 
3. Sortera klump i Segeltorps nya paket-
maskin och sortera klumpen som inte far 
plats i Segeltorp med nuvarande utrust
ning d.v.s. nuvarande klump och paketsor-
teringsmaskin pa Tomteboda. 

Serbaz fick ytterligare ett forslag t i l l fbr-
studie av motet. Att kopa en helt ny 
klumpsorteringsmaskin t i l l Tomteboda. 
Han lovade att fundera pa om det borde 

utredas. 

H S r d a k r a v pS S t o c k h o l m 
Motet avslutades med att ombudsman 
Christer Rydh och Verksamhetskommi-
tens ordforande P-O B randeker informera
de. Dels om nya avtalet och att det kom
mer att bli harda ekonomiska krav pa 
Stockholm i framtiden sa den fackliga 
sammanhallningen i Produktionsomrade 
Stockholm iir av hogsta prioritet. 

Efter motet sa at motesdeltagarna en god 
middag pii Postmuseum och stiimningen 
var god. Det kan behovas som en krafts-
amling infbr de tuffa tider som stundar. 

Ake Anevad 

Verksamhetsplan 2005 
for Klubb brev Tomteboda 
• Ve rka for att profi lera Tomtebo
da s o m en stark o c h framtidsin-
riktad k lumpterminal inom P o s 
ten produkt ions nat. 
• Verka for en rattvis inplacer ing 
for m e d l e m m a r n a vid overflytt-
n ingen mellan enheter och termi-
na ler inom G e o g r a f i s k a o m r i d e 
S t o c k h o l m . 
• Priori tera arbetsmi l jo och triv-
s e l inom T o m t e b o d a . Oar igenom 
k o m m e r o c k s a forbattr ingar in
om kvalitet o c h effektivitet att 
u p p n d s . 
• Fortsat t aktivt arbete med inte
grat ion o c h jamsta l ldhet . 

Atgarder for att forbattra perso-
nalens trivsel, utveckling och 
delaktighet. 
- V e r k a for en personalpoMtik och 
b e m a n n i n g s o m motverkar 
s t r e s s o c h s k a p a r moji igheter att 
p i bas ta satt ti l lvarata al ias indi-
v iduel la k o m p e t e n s o c h arbets -
fb rmaga . 
- Okat inflytande for arbetstagen 
o v e r s in a rbe tsorgan isa t ion 

- Utveckla arbetsrotat ionen o c h 
s e over ytterligare moj i igheter till 
nya arbetsmoment . 
- Bra och rattvisa loner 

Aktivt arbete 
med samverkansavtalet. 
- Prioritera arbetsplatstraf farna. 
• Skapa dialog mel lan arbetsplat 
straffarna o c h s a m v e r k a n s g r u p -
perna. 
- Medarbetarkontrakten/samtalen 
s k a kvitteras och fol jas upp. 
- Uppmuntra persona len till for-
battr ingsforslag o c h prioritera 
d e s s a . 

Fackligt politiska frigor: 
- Opin ionsbi ldning i postpolit i -
ken . 
- Opin ionsbi ldning i p e n s i o n s f r i -
gor i a l lmanhet och for p e r s o n e r 
s o m ej ar fodda i Sver ige o c h 
kvinnor i synnerhet . 
- Opin ionsbi ldn ing i arbetst ids-
fragor. 
• Opin ionsbi ldn ing i ans ta l ln ings -
f r igor . 

8 



T e r m / n a F A C K T U E L L T 7/2004 Omregleringen 

Nya klipp 
i 

• Bror Anders M i n s s o n , CityMails ' 
g rundare , gjorde for drygt t v i i r 
sedan ett riktigt klipp. Han kopte 
tillbaka aktierna i det d i konkurs- 3 
mass iga CityMail f r i n brittiska i 
Royal Mail for ett pund (15 kroner) ' 
ochi s i l d e snabbt merparten av 1 
dem vidare till norska Posten for - ' 
145 m/^oner kronor! ; 

Nu ar det dags igen. I oktober 1 
§r s i l d e han sina aktier i OptiMail i 
(avknoppat f r i n CityMail) till nor- i 
ska Posten for 17,4 miljoner. 

CityMail 
OptiMai l redovisar fortsatt st igan- ; 
de omsat tn ing for i r e t s forsta nio • 
m i n a d e r . Omsat tn ingen steg med^ 
101 miljoner till 328 miljoner for 
per ioden. Vinsten blev 13,2 miljo- \ 
ner. Opt imai l handlar med stora 
kunders sandningar av admini- j 
strativ inrikes och utrikes post ,| 
samt d i rekt reklam. ] 

Utdelningen s k e r g e n o m CityMail! 
(dar de finns). OptiMail ar minor!- \ 
te tsagare i CityMail (norska Pos- | 
ten ager majori teten) och uppger I : 
sin rapport att aven CityMail be- \ 
raknas visa svarta s iffrorfdr h e l i - ; 
ret 2005, ca 10 miljoner i vinst. J 

Jan Ahmaifi 

Realloneutvecklingen 1977 - 2004 

F r a m S t m o t 7 0 - t a l e t ! 
• Jag har under drygt 25 ars tid foljt real 
lonens utveckling for fotfolket inom Pos
ten, och fortlopande redovisat utfallet i 
olika tidningar. 

Av diagrammet framgar att reallonerna 
forsamrades under n^stan hela 80-talet. 
Mot slutet av det decenniet och i borjan av 
90-talet skedde en kraftig uppgang: vi var 
tillbaka dar vi borjade ett decennium 
tidigare! Orsaken tilldenna forbiittring var 

l^els skattereformen 1990-91. dels den 
^kraftiga hogkonjunkturen i slutskedet av 

80-talct. Det var da vi fick MLT:na och 
andra lonchojningar som faktiskt hojde 
lonerna nagot. Skattereformen hade j u en 

|j5issa-pa-sig effekt for oss med laga eller 
il'normala inkomster. Forst sjonk skatten 

litet - och sedan steg den t i l l iin hogre 
hojderiin fore reformen niir momshojning-
arna slagit igenom i priserna och de nya 
extraskatterna inforts (egenavgifterna). 
Diirfor, men ocksa p.g.a. lagkonjunkuiren. 
kanade det snart uttbr igen sa an vi kom 
tillbaka ner under noll-strecket. 

Den friimsta orsaken t i l l att reallonen 
faktiskt okat nagot iir den laga intlationen 
under senare ar. A andra sidan kan notcras 
att okningen i genomsnitt uppgiir t i l l fan-
tastiska 65 kronor per ar under de 27 iir 
som beriikningarna omfattar! 

V D - t r o s t 
V i far trosta oss med att utvccklingen av 
VD:s Ion varit litet batfre. Dahlsten hade 
ar 1994 90.000 kr/man i Ion. Tio ar senare 
(2003) har Erik Olsson 387.500 kr/manad 
i "griiiulldii " (det star sa i arsredovisning-
enl). Di i r t i l l t illkommer I 87.000 kr/manad 
i pensionsprcmie, plus b i l . plus telefon. 

plus dator Om vi haller oss t i l l gniiul-
Inneii sii har den okat 3 30 procent pii tio 
ar. Sorterarens giundldn (brutto) har 
under samma period okat med 26.5 pro-
cent 
Se dar sanningcn om omregleringspoliti-

ken! 

Jan Ahman 

P e k a r u p p S t 
Just nu pekar kurvan uppat och vi har tor 
forsta gangen inte bara natt upp t i l l den 
niva diir vi befann oss pa sjuniotalet. utan 
t.o.m. passerat den - vad reallonen betriif-
far. 

Pd klubbens hemsida finns ulforligare infor
mation om hur realldnebeidkningen g/orts. 
Dar/inns ocksa liinkar lilljler roliga rdknee.x-
empcl pa hur lonerna ulvecklats fiir hog och 
lag inom Posten! 

20 000 

18 COO 

16 000 

14 COO 

12 000 

10CD0 

8 COO 

6 COO 

4 COO 

2 COO 

0 

Brutto och realloneutveckfing 1977 - 2004 
T 1500 

- Btuttobn 

Realon 

1000 

500 

0 

- -500 

- -1 000 

-1500 
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77 CO 91 32 83 34 85 !E6 87 iE8 89 90 91 92 93 94 K 96 9 7 98 :39 iH 01 04 04 

Bruttolon vanster stapel, realldneutveckling hoger. 
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S T O R D R A M A T I K 
nar avde ln ingens repskap rostade om hojning av medlemsavgif ten 

Det blev en riktig rysare 
nar S E K O Stockholms bud
getmote rostade om avglfts-
hojnlng. Efter l ing debatt 
och sluten omrostning var 
rostsiffrorna 29-29. 
- Jag konstaterar att det 

inte finns ndgon majoritet 
for en avgiftshojning, sa 
Bjarne Isacson, S E K O 
Stockholms ordforande. 

I September sa forbundets ars 
mote nej t i l l att hoja medlem
savgiften 2005. Nu var det 
dags for SEKO Stockholms 
budgetmote att bestamma om 
avdelningen ska genomfora en 
avgiftshojning. 
Avdelningsstyrelsen ansag att 

hojningen var nodvandig for 
att kunna tacka den verksamhet 
man vi l l bedriva nasta ar. Bak
grunden ar att avdelningens 
intakter minskat med I mi l jo
ner kronor sedan avdelningen 
startade 2000. Detta pa grund 
av sjunkande medlemsantalet 
och for att kostnaderna forfor-
troendevaldas arbetsfortjanst 
och anstalldas loner okat. 

Den foreslagna hojningen 
ar liten och skulle endast drab-
ba de hogsta avgiftsklasserna. 
Det innebar en avgiftshojning 
pa mellan 3 t i l l 6 kronor for 
den som tjiinar over 20 000 
upp t i l l 26 000 kronor dar hoj
ningen skulle b l i 9 kronor. 
- V i v i l l skapa en rattvis med-
lemsavgift. De som tjanar mer 
ska betala mer. sa Bjarne Isac
son, SEKO Stockholms ordfo
rande. 

F b r l o r a m e d l e m m a r 
Det blev en lang debatt. Mot-
standarna t i l l en hojning avlos-
te varandra i lalarslolen. Nej 
argumenten haglade. 
- Jag siigcr nej t i l l en avgifts
hojning. V i maste se helheten. 
Ge oss tid och gor en ordentlig 
utredning. Annars finns risken 
att styrelsen iir tillbaka niista 

representantskap och v i l l ha cn 
ny avgiftshojning for att peng
arna inte riickte t i l l , sa Sixto 
Iturra. klubb Tagia A B . 
- V i accepterar inte en avgifts

hojning. Manga av vara med-
lemmardrabbas. Viriskerarat t 
tappa medlemmar t i l l konkur-

rcrande fackforeningar. sa La-
ge Hallberg. Klubb Viig & An-
liiggning. 

Han fick medhall av Berit 
Aberg. klubb Forsvar Musko: 
- Vara medlemmar har det tufft 
som det ar. De skulle ga over 
t i l l Forsvarsforbundet. 

S p a n n a n d e u p p l o s -
n i n g 
Upplosningen blev dramatisk. 
Rostraknarna misslyckades att 
komma overens om resultatet 
vid handuppriickningen. Sluten 
omrostning begardes. 

Oforandrad avgift pa alia nivaer 
• Medlemsavgiften i SEKO bestSr av tva 
delar: en del .som giir t i l l A-kassan och en del 
som gdr t i l l facket. Fackforeningens del for-
delas i sin tiir mellan forbund. avdelning och 
klubbar De tre delama i forbundet bestam-
mer var for sig om de v i l l hoja sin del i med
lemsavgiften. Det sker genom ars- eller bud
getmote. Mcdiemsavgiftens storiek bestams 
av din inkomst. 

Om du excmpelvis tjiinar mellan 
17001 -20000 kr sa betalar du 2 19 kronor i 
medlemsavgift. Av de pengarna gar 96 kr t i l l 
A-kassan. 150 k r t i l l forbundet, 28 kr t i l l 
avdelningen och 37 eller 42 kr (litet olika 
mellan klubbarna; se tabellen) t i l l klubben. 

For att krangia t i l l det hela lite sa finns det 
ocksa koncernfack inom dc fiesta branscher i 
SEKO. Deras verksamhet finansieras av 

klubbarna. V i betalar 4 kr per medlem och 
manad t i l l det gemensamma koncernfackliga 
arbetet. Klubbarna iirall tsi i konccrnfackets 
arbetsgivare vilket kan vara viirt an tiinka pa. 
V i l l d u ha mer information om terminalklub-
barna, medlemsavgifter, koncernfacket, 
Facktuellt eller annat som ror SEKO termi-
nalklubbama i Stockholm ga in pa Tomtebo
da- och Arsta klubbarnas hemsida: 
luip: iu>iiic.'.'.V!iinc{.sc / terminalklubben / 
index.htm. 

Om mail har hlivil inplaceraJ ifel inkomst-
klass eller nm man far en varaklig foriind-
ringav lonen. ska man - omedelbart. det cir 
svart all gora relroakliva cindringar! - an-
mcila detta till avdelningse.xp (SEKO post 
Stockholm), tel 454 84 01. 

Medlemsavgiften per manad fr.o.m. den 1 januari 2005 i Klubb Brev Tomte
boda, Klubb Arsta Postterminal samt Klubb Segeltorp enligt forbundsmotes-
, a-l<asse-, avdelnings- samt klubbeslut. I kolumnen "Nettoavg" anges vad 
man betalar netto efter skattereduktionen p i a-kasse- och fackavgiften. 

Avgifts-
klass Lon For

bund 
A-

k a s s a 
Avdel

ning 
Klubb 

Bruttoavg 
1/1 2005 

Nettoavg 
2005 

3 0 - 5000 50 96 0 0 146 95 
4 5001 - 7000 60 96 8 12 176 118 
5 70001 - 9000 85 96 13 17 211 144 

6 9001 - 11000 105 96 18 22 241 166 
7 11001 - 14000 125 96 23 32 276 193 
8 14001 - 17000 150 96 28 37/42** 311 219 

9 17001 -20000 160 96 33 37 326 230 
10 20001 - 23000 160 96 33 37 326 230 
11 23001 - 26000 160 96 33 37 326 230 
12 26001 > 160 96 33 37 326 230 

Pensionar 30 12 42 
' = Klubb Arsta octi Tomteboda 37 kr, Klubb Segeltorp 42 kr. 
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Tomten 
Sladen den glanser i stjarnornas ljus 
tomten stiger in med klappar i ett lius. 

Nar han kommer tillbaka ar renarna vack, 
kvar star bara bans julklappssack. 

Han ser sig forvirrat om efter djuren, 
da ser han tva skyltar som sitter pa muren. 
Pa den ena star det Securitasvakt, 
pa den andra: De djur som star bar gar till 
slakt! 

Tomten tanker, otur som fan, 
av alia stallen landa pa Scan. 
Men det ar kanske inte nan fara ocb farde 
for de jobbar val inte bar den 24:e? 

De gor de forstar ban, nar ban bor skriken 
Tomten rusar in pa fabriken. 
Pa ett band ser ban renarna - ab vilken pars 
en efter en blir de malda till fars! 

Maskinen ar stor, tomten slanger vanten 
ocb svingar sig upp pa kanten. 
Han tar tag om den sista renens svans, 
det ar biodigt ocb halt, ban bar dalig balans. 

Han traffar maskinens roterande egg, 
det sista som syns ar bans blandvita skagg. 
Glans over sjo ocb strand 
Tomten saljs som isterband... 

Mikael Strom 

Mikael Strom arbetar pi 
Arsta OIL. 

Agneta Enbom-Holz. Agneta avtackades efter motet forsitt 
arbete i avdelningsstyrelsen. Hon dvergSir fran irsskiftet till en 
larartjanst pa Langfiolmens folkhogskola. 

Hela salen toljde rostraknarna 
med blicken niir de gick fram 
t i l l podiet for att rapportera 
rcsultatct t i l l motcsordforan-
dcn. Bjarne Isacson tittade pa 
lappen, skakade pii huvudet 
och log. Resultatet var 29 tor 

Ioch 29 emot. 
' Jag konstaterar att det inte 
finns niigon majoritet for en 
avgiftshojning, sa Bjarne Isac
son och slog med klubban. 

^ r i i g a n var avgjord. 
^ N i i r krutroken lagt sig i av-
giftsfragan var det dags att ta 
beslut om verksamhetsplanen 
och budgeten. Stridslusten 
bland klubbarnas representan-
ter var som bortbliist och ett 
enigt representantskap godkiin-
de verksamhetsplanen och 
budgeten. De 300 000 kronor-
na som cn avgiftshojning skul
le gett tas nu istiillet fran kapi
talet. 

N o j d t r o t s a l l t 
Efter motet var Bjarne Isacson 
nojd med dagen trots att det 
inte blev nagon avgiftshojning. 
- Det var cH roliut mote. 

Manga var aktiva och engage
rade och vi fick ett starkt stod 
for verksamhetsplanen, sa han 
och fortsatte; 

- Resultatet i avgiftsfragan iir 
inte sa mycket att siiga om. Be
slutet togs efter en bra debatt. 
Nu har vi bcslutat att skapa en 
arbetsgrupp som ska titta over 
avdelningens langsiktiga tlnans-
ieringsbehov, V i ska ocksa ver
ka for en annan modell for for
bundets stod t i l l avdelningarna 
som i hogre grad iir kopplat t i l l 
medlemsantalet. Med de har 
besluten kan vi leva med an vi 
inte lyckades ta igenom en soli-
darisk finansiering av medlem
savgif
ten for 
2 0 0 5 , 
avsluta-
d e 
Bjarne 
I s a c 
son. 

Text: Janne Skog 
Foto: Dan Persson 

11 



f e r m / n a F A C K T U E L L T 7/2004 Projekten 

Arsta/Tbaprojektet 

^^Projektet l y c k a d e s - m e n 
p a t i e n t e n dog^^ 
N a s t a n s l u t 
Projcktct holl ctt sista Huvudprojcktmote 
med utvardering den 30 november. 

En del teknisk utrustning aterstar att 
instaileras liksom en del arbetsmiljoatgar-
der. Dessa - redan beslutade atgiirder -
kommer att foljas upp vid ctt mote under 
januari. 

Formellt avslut av projcktct sker i 

februari-mars 2005. 
De stora problem som projcktct fororsa-

kat pa Arsta kommer i fortsattningen att 
behandlas inom ramen for ordinarie orga
nisation - saval ledningsorganisationen 
som samverkanssystemet - i huset. 

Pausrummen 
For att tillgodose bchovet av pausrum 

under dagtid ska en "Arkenlosning" i 
restaurangen undersokas. Med "Arkenlos
ning" menas att den som har egen mat 
med sig skulle kunna anvanda det pentry 
som inreds i anslutning t i l l restaurangen 
och ata maten i restaurangen. 
Denna losning iir inte fiirdigutredd. Dare-

mot iir det beslutat att restaurangen ska 
oppnas pii kv i i l l och natt och schaltret mot 
koksdelen iir monterat. Projektledningen 
fick i uppdrag att sc t i l l att iitminstone 
restaurangdelen oppnas snarast. Pentryt 
som ska inredas i anslutning t i l l restau
rangen drojer dock ytterligare cn tid. 
Prisuppgift pa bygget inkommer vecka 49. 

Stadningen 
Klagomalen mot att stiidningen fortsiitter; 
man hinner inte med att halla rent pii bl.a. 
toalettema sedan vi blivit tier som arbetar 
i terminalen. Friigan tas upp pii nytt med 
lerminalledningen. 

Bullerdampningar 
• Nagra bullerdiimpningar aterstar. Dessa 
- vid postoppningen. fororteringen/VIF 
samt under LTP:na vid forsorteringen, 
manuella sma.GSM 32 samtpostoppning-
en - iir beslutade och kommer att monteras 
under december och januari. 
• Bullerdiimpningar i sjiilva IRM-omradet 
utreds efter begiiran av SEKO och led
ningcn for Sma. 
• Bullcrdiimpningen motStoras manuella 
sortering ska forstiirkas. 
• ALA-paketet orsakar ett storande buller 
i VIF/forsorteringen. Lagren ska bytas i 
ALA:na och forhoppningsvis kommer det 
att minska oljudet. 

13-porten 
Problemet med portarna beror dels pa 
missbruk (de manipuleras och stalls upp). 
dels pa att det helt enkcit har blivit en 
iinnu intensivare tnicktrafik och diirfor 
miiste oppnas oftare. 

Varmluftsdonet vid 13-porten ska tlyttas 
t i l l utsidan och forhoppningsvis ocksa 
forstiirkas. 

Dessutom har "stripes" kopts in for att 
testas vid ett antal portar vid uppsamlings-
kajen. 

Tba Klump 

G l a n s e n s d a g a r 
• Tomteboda haller for forsta gangen 
pk 20 ar att fa lite glans. Inte nagra rcvo-
lutionerande kvalitetsresultat att gliinsa 
sig i , utan farg, tlirg, fiirg. 

Det fcjas och malas for fullt. Det malas 
pa niistan varenda vaggyta och pelare. 
Diverse bjii lkaroch golv.samt attentren 
in t i l l produktionen blir snyggare. 

Ett l i n g och envist arbete fran skydd
sorganisationen pa Tba har resulterat i 
att ansvariga har tagit sitt goda fornuft 
t i l l finga och beslutat att gora detta. 

Det bl ir snyggt och friischt tycker per
sonalen och gliids av denna sedan liingc 
efterlangtade malning. 

S t a d n i n g e n 
Stadforetaget som ar i blasvader hl l ler 
pa att forbiittra sig en aning ocksa, det 
tar dock lang tid att bl i riktigt bra. 

Men ska vi nu ha nymiilat och fint sa 
galler det att iiven stiidningen fungerar, 
annars kanns det inte bra, ifall dct snabbt 
blir smutsigt och nergSnget. 

Emellertid sa bor personalen sjiilva 
hSIIa rent och snyggt runt omkring sig. 
Det skriip v i sjalva kastar omkring oss, 
bor v i ocksS ta bort. V i ska liimna en 
snygg och stiidad arbetsplats efter oss t i l l 
de som kommer och ska jobba nasta 
skift. 

K i u m p p r o j e k t e t 
Klumpprojcktct rullar vidare. Projcktct 
startar om i januari men i nagot annan 
form. 

De nya klumpcheferna som iinnu inte 
har hunnit siitta sig in i allt vad klump-
verksamheten pa Tba gor. Detta innebiir 
ctt t i l l f i i l l igt stopp pii alia de forslag som 
projcktct foreslagit och som bor genom
foras for att kvalitet och arbetsmiljd ska 
b l i bra. 

Man v i l l dock flytta all verksamhet fran 
plan 3 i Tba och verksamheten i Viist-
berga, t i l l Tbais plan 2. Detta iir nog lite 
optimistiskt sa liinge paketverksamheten 
annu ar kvar dar. 

Det fodras en stor miingd arbetsmiljo-
forbiittringar pa plan 2, samt frigorande 
av yta for att det ska kunna genomforas. 
Diirfor iir det vettigt att vanta lite med 
flytten t i l l plan 2 och ISta paket flytta t i l l 
Segeltorp forst. 

Under tiden kan man dock gora de 
forberedelser som kriivs. 

Anders Bergstriim 
Anders Bergslriim dr hiinidskyddsomhiid pd 
Tba och samordmtnde HSO inom Produk-
lionsomrdde Slockhobn. 
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Ventilationen 
Nu under vintertid finns ett stort missnoje 
med drag ocbi l<yia i loi<aierna. Portamas 
i(onstrui<tion och anvandning ar en orsaic. 
Fragan iir doctc hur ventilationssystemet i 
ovrigt fungerar. Den inkalladc konsulten 
anser att "ventilationen i i r t i l l r i i ck l ig" , men 
att placeringen av nagra av ventilationsdo-
nen bor scs over. 

Projektledningen fick aterremiss pa 
fragan tor att utteda om inte ventilations
systemet bidrar t i l l kylan i lokalerna ge
nom att fora in for kail luft. 

Golvet 
Det ar nu beslutat att 512 kvm i A L A -

^|.omradet kommer att fa ny golvbeliiggning 
'vt(gummi). Golvet liiggs i lockstationen och 

de atta A L A som liggernarmast denna. Dc 
tva yttersta A L A : n a (42 och 43) bl i r utan 
darfbr att anslagna medel inte riicker 

^^ l i ingre ! 
MpCiolvet kommer preliminiirt att liiggas en 

heig under januari. 

Postbppningens mattor 
Maskinprojektet - som beslutar om inves-
teringskostnader i projcktct - har sagt nej 
t i l l den 130.000 som mattor t i l l postopp
ningen skulle kosta. 

Projektledningen vi l l inte liingre ta i 
fragan utan har viinligen fort over den t i l l 
Arstas ledning. 

Belysningen 
Belysningskonsultenhar liimnat ett forslag 
t i l l provbelysning vid fem arbetsstationcr 
i huset: 

Manuella Stora 
• Manuella Sma 
• FSM 82 
• IRM 103 

^ VIF 

Inget beslut har iinnu tagits om konsultens 
forslag. 

GSM 32 
Det ar som bekant manga maskiner pa 
liten yta i tcrminalcn. Projcktct har gjort 
saken iin viirre. Ett v i l lkor for att behalla 
aven GSM 32 var att den skulle anviindas 
som "rescrvmaskin" vid toppar. Sa har det 
inte bl ivi t . den anviinds bctydligt oftare iin 
sa. En orsak iir att den anscs biittre for 
vissa typer av forsiindelser. Enda ljuset i 
tunnein iir idag att GLP (gemcnsam liis-
barhetsplattform) kommer att resultcra i 
samma liisbarhet i samtliga maskiner, 
oavsett tillvcrkare. Da ska GSM 32 i alia 
fall inte behova anviindas av det skiilet. 

DIL:ens kajer/lagringsytor 
Huvudsparet vad giillcr DIL:ens behov av 
lagerytor iir fortfarande att gora en ny 
tordelning av kunder mellan Arsta och 
Tba DIL:ar. Forslagct iir inte klart iin. 

En del andra atgarder pagar for att vinna 
mer lageryta: SSM:s liidlager bl ir klart 
vecka 49, vilket innebiir att en del liidor 
som idag lagras pk golvet skickas upp i 
taket; tomsackama skall skickas t i l l Viist-
berga istallet for att lagras pa terminalen: 
en storstadning ska genomforas for att fa 
bort skrap som idag tar upp yta. 

"Hela iden att pressa in 
mer personal, volymer 

och maskiner pa 
befintlig yta i Arsta var 
fel. Ansvaret for detta 

ligger hos den lilla klick 
pa central niva som 

fattade besluten under 
kuppartade former 

varen 2003." 

Riskanalys 
Arbetet med att gora en riskanalys tor 
"slutliiget" piiborjas i vecka 50. 

Projektet iir nu (niistan) slut varfordet finns 
aniedning att gora en summering av det. 
Resultatet kan sammanfattas sa har: 

Projektet lyekades - men patienten dog. 

Projektledningen och alia de delprojekt och 
arbetsgrupper som funnits i projektet har 
enligt undertecknad gjort ctt bra arbete. Det 
finns ocksa nagra andra bra saker att saga 
om projektet: 
• Det har lagts ner mycket tid och kraft och 
ocksa en hel del pengar pa arbetsmiljoatgiir-
der i projektet. 
• Dct har aterigen blivit accepterat att disku-
tera bullerproblemen pa Arstatcrminalcn. 
• Ett forsta steg for att forbiittra golvcn har 
tagits. 
• Rambverenskommelscn om hur personal-
flyttarna skulle genomforas var bra. 
• Sist och framfor allt sa har vi sluppit en 
overtalighet; Stockholm. I dct hiir samman-
hanget ska man dock paminna sig att en av 
torutsiittningarna for projektet iir att flera 

hundra anstiillda foriorat jobben i Norrko-
ping! 

S a m r e t e r m i n a l 
Varfor har da resultatet trots detta blivit en 
siimre terminal? 

Den friimsta orsaken iir att torutsiittningar
na var fel. Hela iden att pressa in mer perso
nal, volymer och maskiner pa befintlig yta i 
Arsta var fel. Ansvaret for detta ligger hos 
den lilla klick pa central niva som fattade 
besluten under kuppartade former varen 
2003. 

Resultatet pa Arsta har blivit 

• Siimre arbetsmiljo 
• Siimre personaltrivsel 
• Siimre produktionsforutsattningar 
• Siimre kvalitet 

N y a h o t 
Med storsta sannolikhet ocksa en siimre 
ekonomi! Den fragan iir ocksa av intressc. 
Nu har det niimligen startas cn jakt pa Arsta 
diir den friimsta anklagelscn bestar i att 
Arsta visar sa daliga resultat. Nu iir det 
emellertid sa att Arstas resultat i forhiillandc 
ti l l excmpelvis Norrkopings var kiinda redan 
niir besluten togs; trots detta bcslotman med 
oppna ogon att tlytta sortcringcn av Norrko
pings brev ti l l Arsta. Det iir diirfor patetiskt -
och upprorande - att hora skvallret om hur 
krafter inom Produkttons ledning nu borjar 
hota med att tlytta bort volymer fnin Arsta 
"om ni inte forbiittrar cr". 

H a n d l i n g s p l a n 
Vad behover dii goras for att riitta till dct 
som projcktct stiillt t i l l med? 
Jag tror att klubbens verksamhetsplan for 
2005 ger en bra fingervisning: 

"Klubbens viktigaste uppgift inom arbetsmi
ljon blir mot den bakgrunden att snarast ta 
fram en handlingsplan som fdrbdtlrar hade 
logistik. arbetsmiljo och personaltrivsel i 
husel. Arbetet med "Superlavouten " iir en 
del i detta ". 

En sadan handlingsplan ska forhoppningsvis 
tas fram i samarbete med temiinallcdingcn. 

M e r u t r y m m e 
For att arbetet ska bli meningsfullt behovs 
ctt par saker t i l l : 
• Mer utrymme. Sliippcr man inte t i l l mer yta 
blir det niistan hopplost att komma tillriitta 
med den triingsel och rora och stress som 
det skapar. 
• En oversyn av organisationcn i huset. 

Facktuellls spalter som alltid oppna for 
synpunkter och forslag! 

Jan Ahman 
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Oversyn av produktionsstbdet 

Ldngt S r s fard mot ra t iona l i ser ing 
• Under hosten 2003 begarde vi fran 
SEKO av davarande ehefen for produtc-
tionsomrade Stoctchohn Troeis Nielsen, 
att det skulle startas ett delprojekt for att 
klara neddragningen av administrationen. 
V i var som ovriga^landet alagda att min
ska administrationen 20 procent. Troeis sa 
da att v i hade uppskov med att rationalise-
ra nar vi genomforde strukturprojekten. V i 
skulle rationaliscra det v i kundc men 
Posten produktions ledning hade forstael-
se for att det tar langre tid nar v i hade sa 
stora omstallningsprojekt i produktion-
somradet. V i blev da overens om att starta 
arbetet med rationaliseringen i januari 
2004. SEKO;s representanter var och ar 
Jan Alveback och undertecknad (Ake 
Anevad). 

U p p s k a t t n i n g a r 
V i startade arbetet med ett mote i januari 
2004 dar Troeis Nielsen gick igenom 
forutsiittningarna. Da sag de ut sa har. 
produktionsstod och administration i 
linjen sammanriiknat: 

Arsta 
Tomteboda 
Norrkoping 
Segeltorp 
TOTALT 

Jan 2004 
134 A A 

79 A A 

50 A A 

19 A A 

282 AA 

Mal 2005 
110 A A 

24 A A 

10 A A 

25 A A 

169 AA 

Not: AA = Arsiirhel.skraji = J00 procent. 

Dessa siffror var uppskattningar for det 
var svart att rakna exakt och cftersom inte 
terminalchefema annu gjort niigon behov-
sinventering och bestallning sa var mal-
satmingen annu mer preliminar. Segeltorp 
okar eftersom verksamheten diir okar med 
paketen fran Tomteboda paketterminal. 
Norrkoping minskar med 80 procent efter
som brevverksamheten liiggs ner och 
crsiitts med gruppreklam. 

" E v e n t u e l l s o k n i n g " 
V i fick i uppdrag att gora en behovsinven-
tering och bestallning av vilken admini
stration som vi ansiig att vi behovdc pa 
varje terminal. Detta skulle vara klart t i l l 
2004-04-06. Vi kom innan den 6 april 
overens om vissa principer: 

• V i skulle fortsatta vardagsrationalise-
ringarna medan vi arbetade fram bchovet. 
• De som bl i r overtaliga komtner att ta 

valja pa Futurum ellerarbete i sorteringen. 
• Nar bchovet iir tardigt sa bestammer vi 
hur en eventuell sokning ska ga t i l l . 

V i kom ocksa overens om vissa direkt-
tillsattningari produktionsomriideschefens 
stab. Alia dessa overenskommelser gjor
des i produktionsomradets samverkan. 

A j o u r n e r i n g a r 
Den 6 april var bara Tomteboda klumpter
minal klar med sin bestiillning av kom-
mande administration. Diirfor sii satle vi 
ett nytt datum i September for att alia 
tcrminaler skulle vara klara. September 
blev I oktober da v i hade produktionsom-
radessamverkan. Det var Troeis Nielsens 
sista samverkan. Da bestiimde vi att vi far 
behandla friigan pa produktionsomriides-
samverkan 12 november med den nya 
chefen for produktionsomradet Kent So-
derbcrg. 

Den 12 november bestiimde vi att vi 
behovdc ett arbetsmote tillsammans med 
de ansvariga Peter Salomonsson, Susanne 
Hellebring. Susanne Sparre och Lars 
Lagerholm. Detta for att vi behovdc reda 
ut hela produktionsomriidcts situation med 
alia ansvariga samlade. 

S T o c h S A C O u t e b l e v 
Den 24 november samlades de upprakna-
de chefema, produktionsomrddeschef 
Kent Soderberg, Jan Alveback och Ake 
Anevad fran SEKO. ST och SACO valde 
av olika aniedningar att inte delta. Detta 
mote var mycket effektivt och givande. V i 
kom fram t i l l att bchovet av produktions-
stodet i produktionsomradet var 1 05,8 A A 
Det motsvarade ca. 20 procent minskning 
enligt Kent Soderberg. V i friin SEKO sa 
att vi var tveksamma t i l l cn tjiinst som 
skulle minskas. Detta anmiilde v i sedan 
skriftligt efter att vi triiffat vara SEKO 
kollegor i geografiska radet. SEKO:s bud 
t i l l pro duk t ionsomri idessam verka n 
2004-12-09 var salcdes 106,8 A A i behov. 
Niir man riiknar produktionsstod sa iir 
administrationen i linjen bortriiknad om 
niigon undrar over de hogre siffrorna i 
borjan av artikeln. 

N y t t m o t e 
Glad i hagen trodde jag att nu ska v i i int l i-
gen forhandla sa liingt att v i kan bestamma 
vilka tjiinster som ska ut pa sokning och 
niir, da jag satte mig vid forhandlingsbor-

det i Segeltorp 2004-12-09. Det visade sig 
under denna produktionsomradessamver-
kan att eftersom ST och SACO inte hade 
varit med pa arbetsmotet 24 november sa 
var de inte med pii vagnen. Det skar sig 
direkt mellan dem och arbetsgivaren sa de 
kravde ett nytt arbetsmote. Det kommer 
a t tb l i2004- l2 -17 . 

A r s l S n g p r o c e s s 
Om jag retlekterar lite over denna snart. A"̂  
arslanga process sa tycker jag att jag tjatat 
och tjatat om att v i maste snabba upp 
tempot i denna friiga. Inte framst for att 
spara pengar genom rationalisering, men 
eftersom vi aralagda denna rationalisering ^ -̂-̂  
av ledningcn for Posten produktions sa iir 
det anstiindigt att bli klar i r iml ig tid. Alia 
som berors i produktionsstbdet mar tro-
ligtvis mer eller mindre daligt av att aldrig 
fii besked. Naturligtvis miiste fragan arbe-
tas igenom ordentligt, men om det inte iir 
arbetsgivaren som har svart att faststiilla 
sitt behov sa iir det de ovriga fackliga 
organisationernasom inte har tid (priorite-
rar) att vara med pa moten. Det ar nog den 
segaste process jag varit med om under 
mina 28 ar av fackligt engagemang. 

K l a r t 1 7 d e c e m b e r ? 
Det man kan konstatera iir att det iir mer 
fart de ganger det har varit produktion-
spersonal som rationaliseringen giillt. 
Kanske iir det svarare som arbetsgivare att 
rationaliscra bland de kollegor som de 
arbetar niirmare och har ett narmare for-
hallande t i l l . Det iir miinskligt men jag 
hoppas att vi kan bl i klar den 17 decem-»<vN 
ber, sa vi kan bestamma vilka tjanster som 
ska ut pii sokning och niir. Detta fora att 
oavsett om vi arbetar i produktionen eller 
i produktionsstbdet sa mar v i miinniskor 
diiligt av fbr langa perioder av osiikcrhct. 

Det kanske snart iir dags att kalla in nagon 
av Bertil Nilssons ROS-konsultcr sa vi 
okar fartcn pii framdriften! 

Eftersom vi kan vara siikra pii att det snart 
iir Jul och nytt a sii onskar jag alia God Jul 
och Gott Nytt Ar. 

Ake Anevad 
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Nya projekt! 

^^Den s a m l a d e b r e v p r o c e s s e n 
• Den som tror att projekten har tagit 
semester nu nar de stora s.k. strukturpro
jekten gar mot sitt slut, har missforstatt 
allting. N u tas det nya tag. Ett av de storre 
nya projekten kallas Den samlade brev
processen, DSB. Det bestar av tva huvud-
delar: 

• Dels en uppgradering och utokning av 
den maskinella sorteringen pa terminaler
na. Arbetsnamnet for denna del av projek
tet ar GLP, vilket skall uttolkas som Ge-
mensam LasbarhetsPlattform. 
• Dels en omlaggning av tidsfonstren i 
brevbaringen, vilket ocksa paverkar arbe
tet pa terminalerna. 

H 

G L P - G e m e n s a m 
l a s b a r h e t s p l a t t f o r m 
• Idag har vi olika OCR- och videokod-
ningssystem i vara maskiner. beroende pa 
tillverkare och maskintyp. Inforandet av 
en gemensam lasbarhetsplattform innebar 
att dessa system byts ut mot ett enhetligt, 
lika for alia maskiner. Det innebar inte 
bara att man pa respektive terminal har 
samma system i maskinerna och en ge
mensam videokodning. Det innebar ocksa 
att systemen kan kopplas samman mellan 
terminalerna och att man i princip kan 
sitta pa vilken terminal som heist och 

videokoda excmpelvis Arstas sma och 
stora brev. 
• Dessutom ska kapaciteten forbattras sa 
att farre brev sorteras manuellt. Idag sorte-
ras drygt 80 procent av alia sma/C5 och ca 
45 procent av alia stora brev maskinellt. 
Av dessa maskinsorterade volymer sorte
ras ca 71 procent med hjalp av befintliga 
OCR-system (resten videokodas). 

Nar den nya tekniken installerats ska 
drygt 85 procent av alia smabrev och 60 
procent av storbreven sorteras maskinellt 
och 91 procent av dessa med hjalp av 
OCR. 

" B r e v f o r a d l i n g " 
• Idag sortcrar vi ut breven t i l l utdelnings-
kontoren pa de tva sista siffrorna i post-
numren i vara GSM och FSM. 

I det nya systemet ska smabreven (men 
inte storbreven) sorteras efter gatunamn 
och gatuadress. For att det ska b l i mojligt 
instaileras nya mindre sorteringsmaskiner, 
s.k. BrevForiidlingsMaskiner. BFM . Des
sa tar v id dar FSM:arna slutar. Tanken ar 
att boxar och foretag ska sorteras ut i 
befintliga GSM/FSM medan ovrig finsor-
tering sker i B F M . Arbetshypotesen ar att 
BFM-maskinerna (atminstone merparten 
av dem) ska instaileras pa terminalerna. 
Hur detta skall losas i excmpelvis Stock

holm ar inte klart. Arstatcrminalcn har 
som bekant redan nu lokalbrist. 

Samtidigt infors ocksa maskinell efter-
sandning av smabrev (men inte t i l l fullt ut 
p.g.a. att eftersandningarna ligger pa 
individniva medan BFM sorterar ut pa 
adress). 

Enligt den preliminara tidsplanen ligger 
Malmo och Arsta forst. Om den haller 
skall OCR- och videokodningssytemen 
bytas ut vid arsskiftet 2005/2006 och ett 
kvartal senare levererasden forsta B F M -
maskinen t i l l Stockholm. Sammanlagt 
kalkylerar man med drygt tio BFM t i l l 
Stockholm. 

U t d e l n i n g e n 
Den okade utsorteringen av smabreven 
paverkar naturligtvis brevbaringen. Mer
parten av vinsten n-os ligga i ett snabbare 
forarbete for brevbararna. Vilket i sin tur 
ger konsekvenscr bade vad galler perso-
nalbehov och arbetets art. 

Men dessutom pagar i projektet en over
syn av tidsfonstt-en i brevbaringen. En 
tanke ar en striktare uppdelning mellan 
olika kunder och leveransvillkoren for 
dem. 

En forandring av tidsfonstren i brevba
ringen paverkar brevbararnas arbetstider 
och organisation av arbetet - men det ger 
ocksa aterverkningar for oss pa terminal: 

Ett exempel ar spridningen av B-posten 
diir det idag iir "nidelning fore 13.00" 
som styr iiven viir verksamhet. Lagger 
man om hela arbetssattet i brevbaringen 
kan det ge ett storre - och valbehovligt -
tidsfonster pa terminal - men det beror 
ocksa pa vad man infor istallet! 

T i d s p l a n 
Efter en trevande inledning sags nu Den 
samlade brevprocessen ha getts hogsta 
prioritet. Vad dct betyder mer exakt har vi 
inget svar pa idag men vad galler GLP-
delen sags upphandlingsofferten for mas-
kinvaran vara pii viig ut t i l l tiinkbara leve-
rantorer. 

Jan Ahman 

Fler prqjeki 
Ekonomibreven 
Lagom till ju l medde las att Produk
tion s tar ta t ett projekt for att koncen-
trera al l uppsaml ingssor ter ing av 
ekonomib rev till tre terminaler i lan
det under som maren 2005. De lyckl i-
ga (?) v innarna ar Ma lmd, Goteborg 
och Nass jd . Med "sommaren" menas 
i det h a r f a l l e t v e c k o r n a 27 - 3 2 (4 ju l i 
- 14 august i ) . 

Iden ar inte ny. Koncentrat ion av 
ekonomibrevssor te r ingen var uppe i 
samband med Ar landapro jektet och 
har o c k s i provats i mindre skala 
under s o m m a r e n . For k lumpen har 
det till s tora delar redan genomfor ts 
permanent . 

Biitransporten 
De f iesta postal t agda t ranspor ter 
ska vara och ar ocksS samlade i 
Pos t i ke r ie t . Inom S tockho lms te rm i -
nalerna har vi trots detta haft ett eget 
i k e r i som idag ar placerat p i Ars ta . 
Ett mindre och val fungerande och 
f lexibelt " i k e r i " som servar te rmina
len. 

Nu f inns det som sagt ett centralt 
pr incipbeslut som left till att f r i g a n 
om Bi l t ransportens f ramt ida vara och 
t i l lhorighet ska utredas med start 
efter n y i r . 

SEKOiS Klubb Arsta forordar att 
t ranspor ten blir kvar under te rmina
lens hagn. 
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'Vi var tvungna att f3 upp ingingslonerna 

J a n n e R u d e n b e s o k e r S e g e l t o r p 
Det nya postavtalet och den tufTa ar-
betssituationen var heta diskussion-
samnen nar Janne Ruden, S E K O s 
forbundsordtorande besokte Segel
torps paketterminal, soder om Stock
holm. \ 

• Ett femtiotal pakctsorterare hade sam-
lats for att traffa Janne Ruden nar han 
halsade pa i Segeltorp. 

Mote kom inledningsvis an handia om 
det nya postavtalet. Nagon bland ahorarna 
undrade varfor SEKO kampat sa hart for 
att nyanstallda ska fa en sa stor loneok-
ning jamfort med dem som har arbetat i 
manga ar. 

- V i var tvungna att fa upp ingiingsloner-
na och forsdka tappa t i l l det svarta halet. 
Hade vi inte gjort det sa forlorar vi alia i 
langden pa det. Nar dom pa en hogre 
loneniva slutar och dct kommer in nya pa 
en lag loneniva sa sjunker genomsnittslo-
nen och loneuttymmet fbr alia, svarar 
Janne Ruden. 

B r a s i k t 
De tlcsta i personalen verkade vara nbjda 
med avtalet och svaren de fick av Janne 
Ruden. En av dom var Catarina Ekblad 

som harjobbat tio ar pa Segeltorp. 
- Avtalet gynnade inte mig men jag tror 

an det ar bra for alia pa sikt. Den har 
gangen har man tagit hand om dc nya. sa 
att de stannar kvar. Nasta gang ar det dags 
att ta hand om oss som harjobbat i tio ar 
och liingre. 

Hon tyckte att det var bra att Janne Ru
den hade kommit ut fbr att fbrklara avta
let. Det var liittare att forsta varfbr laglb-
nesatsningen var sa v ik t ig . 

G l a d o r d f o r a n d e 
Janne Ruden var nojd over de positiva 
reaktioner han fan pa motet och under sin 
rundvandring i terminalen. 

- Det var miinga som kom fram och 
tackade fbr avtalet. Dii blir man glad. Det 
verkar anda finnas en allman uppfattning 
om att det iir ett bra avtal. 

S t o r t m i s s n o j e 
Aven om de fiesta var nbjda med avtalet 
sa var paketpersonalen i Segeltorp desto 
mer missnbjda med den utsatta arbetssitu-
ation de lever under. Lonen iir dalig. arbe
tet tungt och stressigt. De fiesta i termina
len iir invandrare och arbetar deltid eller 
ar behovsanstiillda. Mbjiigheterna att fa 

Nya sorteringshallen. 

Antligen har! Klubbens ordforande Murat Tok demonstrerar den forsta behallartom-
maren for Janne Ruden. 

fast anstallning eller heltid ar sma. Manga 
mar daligt och kiinner sig otrygga. 

- Al ia som jobbar hiir iir riidda fbr att fa 
sparkcn. Vi klanger oss fast som hbkar 
och dii kan man gbra vad som heist med 
oss. Fbr vi iir desperata. Da ar dct enkcit 
att bka paketvolymerna och kbra slut pa 
oss. siigcr en av manga upprbrda rbster. 

A k t u e l l u t r e d n i n g 
Janne Ruden konstaterade att manga be-
finner sig i en niistan hopplbs situation. De 
upplevde sig diskriminerade. Mycket av 
problemet bottnar i att arbetsgivaren inte 
ger dem mbjiighet t i l l heltid. 

- T im- och visstidsanstallningar utnyttjas 
ganska grovt i vissa sammanhang utav 
postcn och du kan ga sa lange som det 
avtalet finns. Det iir den nakna sanningcn. 
Sa egentligen skulle man siiga upp avtalen 
da fbrsvann den har mbjiigheten, siigcr 
Janne Ruden och konstaterade slutligcn: 

- Dct hiir visar hur aktuell arbetlivsmi-
nister Hans Karlssons utredning om heltid 
och deltid iir. 

Text: Janne Skog 
Bild: Janne Ahman 

Bilderiui till lidger: 
Overst: Nyblivne SEKO-medlemmen 
Benny Larsson i samsprak med Janne 
Ruden. 
Nedcrst: Karol Sbirel diskuterar med 
Janne Ruden under mbtet i fiket. 
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''Losningar 3t alia" 

R e k l a m e n b l a d a s i Nor rkop ing 
• Gruppreklamen har i ISnga tider varit en 
vikt ig affar tor Posten. Den som har sina 
rotter i 60- oeh 70-talets brevbaring vet att 
det redan da fanns mycket reklam att dela 
ut for den brevba^are som vii le tjana extra 
pengar. I borjan av90-taiet borjade Posten 
kopa in bladningsmaskineroch hela utdel-
ningssystemet lades om. Fran att huvudsa-
kligen ha varit ett f r ivi l l igt extraknack blev 
utdelningen ett obligatorium som lades in 
i ordinarie tjanstgoring samtidigt som 
betinget togs bort. Gruppreklamen - eller 
oadresserad reklam. ODR. som den kallas 
numera - okade och blev allt viktigare for 
Posten nar de vanliga brevvolymerna 

Ett omrdde pii Kungsholmen med 4.273 
aviamningsstallen bladas. Rakneverket i 
bakgrunden hjalper operatoren att hSIla 
kollen. 

minskade. Mot slutet av nittiotalet fordes 
bladningen over t i l l Brevnatet, som kopte 
storre maskiner och i sann Brevnatsanda 
centraliserade den. Idag finns tio ODR-
centraler: Umea. Sundsvall, Uppsala, 
Vasteras, Karlstad, Norrkoping, Nassjo, 
Alvesta, Goteborg och Malmo. 

I K A B 
I Stockholm valde man att aniita en entre-
prenor. I K A B . som uttort bladningen fram 
t i l l arsskiftet 2004/05. I samband med de 
senaste strukturbesluten togs bladningen 
tillbaka i egen regi, samtidigt som den 
flyttades bort fran Stockholm. Uppsala ska 
(forutom sitt eget spridningsomrade)sorte
ra postnummer 16-19 och Norrkoping pnr 

10-15. Norrkoping och Uppsala har pro
blem med kapaciteten varfor I K A B fatt 
forlangt kontrakt ett halvar ( t i l l 30 juni 
2005) for att sortera postnummer 12 och 
16 fram tills dess. 

N o r r k o p i n g 
Norrkopings ODR-central t i l lhor vart 
produktionsomrade. Den har tlyttat in i 
sorteringsterminalens lokalcr som blev 
lediga nar Bertil Nilsson i den senaste -
men inte sista! - terminalslakten offrade 
Norrkoping pa centraliseringsaltaret. 
Ca 80 personer jobbar idag pa bladnings-

centralen. De bladar i genomsnitt 5 mil jo
ner forsiindelser i veckan ti l l ca 550.000 
hushiill. Maskinparken bestar av tre stora 
bladningsmaskiner. 

Arbetet gar cnkelt uttryckt t i l l sa att man 
matar maskinen med det antal sorter som 
ska t i l l ett visst omrade. Att lyfta over 
forsiindelscrna fran pall t i l l nagot av de 12 
facken i maskinen iir den huvudsakliga 
sysselsattningen pa terminalen. 

- Det iir i alia fall ett jobb. for att citera 
en rost pa tcrminalcn. 

I ena anden av maskinen matas det s.k. 
"svepef in. Svepet iir det omslag som 
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maskinen viker runt de ovriga sorterna. I 
andra anden kommer de fardiga liiggen ut 
ocii buntas ihop. Buntarna iastaspa en pall 
av hard wellpapp och i sista steget plastas 
pallen in och skickas t i l l utdelningskonto-
ren ( t i l l storre kontor i direkttransport. 
annars via Arsta eller Tomteboda). 

" L o s n i n g a r S t a l i a " 
Nar beslutet att stanga Norrkopingstermi-
nalentogs lovade Berti l Nilsson "losningar 
at alia", som blev ^frantagna sina jobb pa 
arund av beslutet. 

Eric Charlesson, klubbordfdrande i 
Norrkoping 

Hur har det da gatt, sa har langt? 
Brevterminalen hade 370 fast anstallda 

och ca 50 tidsbcgriinsade vikarier. 
^ Dc tidsbegransade fick naturligtvis ga niir 
'deras anstallningar lopte ut. 

80 personer har fatt fast anstallning pa 
ODR-centralen. 20 har giitt t i l l Utdelning 
och 20 t i l l andra tcrminaler. 43 har hittat 

^andra jobb (varav nagra fortfarande gar pii 
Fprovanstallning). 40 har fatt pension eller 

58 - . 
De ca 200 personer som iiterstar iir nu 

inne i Futurum. En del av dem kommer 
forhoppningsvis att fa nya jobb, men dct iir 
liinutifriin sakert att 
alia klarar det. Ar- : 
betsmarknaden ar 
hard i Norrko- ; 
pingsomriidet. det 
iir inte bara Posten 
som lagger ner. 

"Losningar at al-1 
la" - j a , det aterstar | 
att se! 

Ovan: En fardiglastad pall plastas in. Nedan: En pall med "Svepet" 

Jan Ahman 
Jan .Ahman iir rcdakliir fiir Fackliielll. 
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Sektion Arsta Sm3s medlemsmbte 

G a r n a e n god m i d d a g -
m e n fo rs t e n r e j a l d e b a t t ! 

Fullsatt. I forsta raden Ewa Thorn. Pia Zetterberg och Janne Gebring. 

Sektion Arsta S m l hdll medlemsmote 
den 23 november pa restaurang C u r 
ry Nam Nam ph Magnus Ladulasga-
tan pa Soder. 

Sektionens ordforande Jamshid Gahssemi 
sag ut over en fijlisatt lokal nar han halsa
de de dryga attiotalet medlemmarna val
komna. Han inledde med att presentera 
sektionsstyrelsen oeh hiilsade darefter 
kvallens huvudattraktion. Christer Rydh. 
nybliven ombudsman pa forbundet, v i i l -
kommen. 

Infor den har avtalsrorelsen har vi gjort 
nagot som vi inte har gjort forr. vi har 
forankrat budet, inledde Christer sitt anfo-
rande. 

- Det later konstigt. men sa iir det, fort
satte han och forklarade sedan vad han 
menade med denna ovanliga bekannelse 
fran en forhandlare. 

SEKO Posten startade den hiir avtalsro
relsen tidigt; i sjiilva verket strax efter det 
att den forra avslutades for tre ar sedan. 
Genom arbetsgrupper, medlemsenkiiter. 
arbetsplatsbesok over hela landet, konfe-
renser, osv, utkristalliserades och lades en 
stabil grund fbr det som kom att bl i det 
viktigaste kravet i arets fbrhandlingar: att 
tiippa igen det svarta halet. 

- Jag tror inte art nagon annan bransch 
inom SEKO har arbetat pa det har sattet, 
konstaterade han. 

S v a r t a h S i e t 
Med svarta halet menas skillnaden mellan 
slutlbnen i Ibnetrappan och lonen tor dem 
som sedan tidigare gatt ur den. Dct uppgiir 
t i l l drygt 3.000 kronor. Fbr att fylla igen 
halet har man i dc lokala Ibnerevisionerna 
tvingats attta ur potten fbr dem som ligger 
pa 18.000 kronor och uppat. Fbljden har 
blivi t att medellbnen i Posten sakta men 
sakert har siinkts. 

SEKO:s friimsta krav i arets fbrhandling
ar var diirfbr att hbja beloppen i Ibnetrap
pan rejiilt. 
Fbrhandlingarna startade i September och 

iinda mot slutet av oktober sii var det bara 
denna fraga som diskuterades och det 
krav som arbetsgivaren gick in med i 
fbrhandlingarna: fbrsiimringar i trygghet-
savtalen. 

V i lyckades inte flytta Postcn en enda 
millimeter i dessa friigor. och diirfbr var vi 
tvungna att varsia om konflikt . forklarade 
Christer. 

Varslet ledde t i l l att medlarna blev in-
kopplade. nagonting som fbrhandlingsde-
legationen inte var sa fbrtjust i . Niir med
lare blir inblandade fastnar oftast fbrhand
lingarna kring en eller ett par fragor och 
alia andra krav laggs at sidan. 

- Det har iir den biista avtalsrbrclse om 
jag har varit med om. summerade Christer 
Rydh. "jag ar nbjd med resultatet fbr 
trappan och trygghctsfriigorna". 

Det som ledde fram t i l l att SEKO fick 
igenom sina viktigaste krav var att Posten 
ville undvika en konfl ikt . och Christer 
tackade alia medlemmar pa Stockholms-
terminalerna fbr att vi utan reservationer 
stiillt upp pa konfliktvarslet och fbrberett 
oss fbr en konflikt. 

F o r s v a n n 1 m e d l i n g e n 
Vart tog hcltidskravet viigen. friigade 

Roger Hedqvist i den fragesttmd som 
fbljde. 

Hcltidsfragan var och iir hbgt prioriterad 
inom SEKO, svarade Christer Rydh. sam
tidigt som han trodde att vi antagligen 

kommit lite liingre i den friigan om inte 
medlarna kommit in i fbrhandlingarna. 

Ungcfiir samma svar fick Janne Gebring 
pa sin friiga om hur det gick med kravet 
att lyfta in en del av de biittre v i l l lkor som 
vi har i Postcns Villkorsavtal i branschav-
talet: 

- Det fbrsvann i medlingen! Sak samma 
med pinnbanken, som Janne Alvebiick 
fragade om. 

" Men det kravet tror jag inte v i hade fiitt 
gehbr fbr. iiven om medlingen uteblivit. 
bedbmde Christer. 

Hur miinga medlemmar i Postcn omfat-
tas egentligen av Ibnetrappan. fragade 
Hans-Ake Pettersson. 

- Cirka 40 procent. blev svaret. V i har 
fatt miinga telefonsamtal t i l l forbundet diir 
den som ringer, eller dennes fbriildrar, 
friigar om det verkligen stammer att jag, 
eller mitt barn, ska jobba fbr 12.600 kro
nor. berattadc Christer Rydh. 

" S t r e j k o " 
- Hur ser prognosen ut fbr att kunna for-
svara trygghetsavtalen frambver. undrade 
U l f Eriksson. Det ar svart att bedbma, 
svarade Christer. arbetsgivaren har tagit 
upp friigan i alia avtalsrbrelser och velat 
fbrsiimra dem. 
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- Men nu ar de sakrade for de komman-
de tre aren! 

- Har du nagon kommentar t i l l att bland 
andra Dagens Nyheter ifragasatt kont l ik-
tratten, undrade Janne Alveback i en andra 
fraga. 

- Det finns de som kallat SEKO for 
"Strejko", svarade Christer. Detta mot 
bakgrund av att SEKO i arets forhandling-
ar varslat pa flera avtalsomraden. Han 
beriittade att man hade haft ett "jattejobb" 
gentemot medlama och andra - inte bara 
Posten - att forklara att konflikten inte 
kundc anses som samhallsfarlig. 

Det pastaendet ar bara nys enligt var 
uppfattning, fortsatte han, samtidigt som 

an aterigen beromde stockholmsklubbar-
a for det arbete v i lagt ner pa att bland 

annat ta fram ett underlag, som visade att 
det gick att gora undantag sa att inte svaga 
grupper skulle drabbas av en strejk: 

Strack pa er, ni har kamrater som kan 
[lilct hiir battre iin Posten! 

Darefter fortsatte diskussionen ett tag 
kring detta med dispenscn och vad dct 
skulle ha inneburit konkret. vilka skulle ha 
fixat utbetalningshandlingarna etc. 

A r b e t s m i l j o s t r e j k 
Ewa Thorn forde in diskussion pa ett nytt 
spar; 

- Strejkvarslet har lagts ett ar nar arbets
mil jon kraftigt har forsamrats pa var ter
minal, varfor lyfter man inte in arbetsmi-
Ijofriigorna i strejken! 

- Det ar svirt att i en central avtalsrorel-
se ta med fragor som beror en enskild 
arbetsplats, svarade Christer Rydh, samti
digt som han forklarade att det fanns ett 
l irbetsmiljokravmcd i yrkandcna. men inte 
sa konkreta som friSgestiillaren onskade. 

Goran Borgqvist foreslog att forbundet 
ska driva friigan om ett cenlralt arbetsmi-
Jjoavtal (gentemot A L M E G A ) . Christer 

ydh svarade att det kravet ingick i LO:s 
ccntrala yrkanden. men att det hittills bara 
ar Metal l som lyckats med det inom nagra 
avtalsomraden. 

- Daremot har v i arbetsmiljoavtal pa i 
stort sett alia foretag, aven Posten, forkla
rade han, varpii Ann Christine Palsson 
undrade varfor facket misslyckats med att 
fa ccntrala arbetsmiljoavtal. 

- Diirfor att arbetsgivama iir sa starkt 
emot det och orsaken t i l l det iir att ett 
avial ger oss mbjiighet att ivisia om ar-
betsmiljbfriigor. svarade Christer. 

- Men det gar att tvista iiven om lokala 
arbetsmiljbavtal. upplyste Torbjbrn Akcr-
stedt om. Vilkct kan scs som ett tips infbr 
det fortsatta arbetsmiljbarbetet! 

Sektionens sekreterare Janne Skog octi 
Joanna Grodek. 

T a k t i s k f i n t ? 
Diircfter viixlade debatten Sterigen in pS 
deltidsfragorna. 

Finns det ctt lak fbr hur manga procent 
en deltidare far arbeta. undrade en med
lem, och fyllde i med att "hos oss finns ctt 
tak pa 76 procent". 

PO Brandekcr svarade att den tidigare 
chefen haft en ide om att deltidsanstiill-
ningarska omfatta hbgst 75 procent. men 
nagot sadant tak finns inte. Klubbstyrelsen 
komplcttcradc med att om nagot sadant 
tak tillampats sa har klubben sett t i l l att ta 
bort det. 

Feride Oriin undrade om IRM:en tiinker 
nyanstalla (tidsbcgriinsade) istiillet fbr att 
hbja dcltidarna. Jamshid svarade att fbrst 
gar erbjudande ut t i l l alia deltidare innan 
man nyanstaller. 

U l f Olsson fragade om facket driver 
fragan att om att deltidares "bvertid" alltid 
ska ersiittas som bvertid och inte som 
mcrtid. 

- V i har drivit fragan i flera avtalsrbrel
ser, men hittills inte lyckats, svarade 
Christer Rydh. 

Var inte accepterandet av en fbrbattrad 
Ibnetrappa och ett bibehallet Futtirum en 
taktisk fint fran arbetsgivaren fbr att spela 
bort deltidsfriigorna, undradc Jose Caba. 

Det stammer inte, svarade Christer 
Rydh. Trappfbrbiittringen ar dyrarc fbr 
fbretaget, det iir en av de storsta laglbnc-
satsningar som har gjorts i Sverige! 

Manga heltidare kommer att sluta med 
pension de narmaste aren - det ar viktigt 
att de inte ersiittas av deltidsanstallningar, 
avslutade Roger Akerman den har frages-
tunden. 

V a l b e r e d n i n g s v a l 
Efter pausen genomfbrdes valet av valbe
redning. 
Seth Schuwert. Stig Bramsang, Ingcr 
Holmqvist, Josef Tewolde och Anne 
Larsson valdes. 

Janne Skog fran styrelsen liimnade nagra 
rapporter fran sektionens arbete. Bland 
annat att man lyckats i de tillsiittningsfbr-
handlingar som \arit . Man hade fiitt in 
invandrare bland driftledarnaoch flcrsom 
tilIhbr SEKO - men dct iir fortfarande fbr 
ta kvinnor. 

Sektionen har liimnat bvcr ctt torslag t i l l 
utveckling av arbetsplatstraffarna, som 

Presidiet. Fr.v.: Janne Skog. Jamhsid Ghassemi. Mohibul Ezdanikhan. Anita Segan
der. 
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Bosse Ericsson tagit fram. Enhetschefen 
ar intresserad, men v i l l att fragan tas upp 
i Terminaisamverlcan. Forslagct innebiir 
bland annat battre schemalaggning av 
traffarna och biittre protokoll. fr.a. an de 
anstalldas iisikter ska komma med i proto-
kollct. 

Vid forsta bordet: Raili Kalliovaara, Lars Akerman, Ann Christine Piilsson. 

I n t e g r a t i o n 
Diircfter var grdet fritt. 

Ann Christine Palsson inledde med inte-
grationsfragan: 

Jag som kommer friin Finland har 
aldrig upplevt nagra problem med integra-
tionen i Posten. sade hon. och ifriigasatte 
varfor den diskuteras sa mycket i fackliga 
foann. 

Det iir bra. om det fungerar som du 
siigcr, svarade Bosse Ericsson, som ar 
integrationsansvarig i klubben. 

- Men integrationsfragan betyder sii 
mycket. fortsatte han. och pekade pii den 
friimlingstientlighet som finns i samhiillet 
och bland annat yttrar sig i att de partier 
som star for detta har fiitt tier roster i de 
senaste valcn. 

Jamshid understrok att iiven om loner 
och arbetsmiljo iir de viktigaste fragorna 
for facket sii maste vi ocksa arbeta med 
integrationsfriigorna. kultur, osv. Han 
piiminde om att SEKO prioriterat integra-
tionsarbetet i ctt av de program som kon-
gressen antog forra arct. 

- Invandrama ska fa samma chans, bade 
i samhiillet och i facket. kompletterade 
Janne Skog. 

Anita Segander, integrationsansvarig i 
sektionen. betonade att alia tyvarr inte 
alltid behandlas lika och att vi maste sc t i l l 
att ingcn diskrimineras. Vidare menade 
hon att niir miinniskor med annan ctnisk 
bakgrund blir fackligt fortroendevalda och 
ledare, sa borjar andra grupper kiinna att 
de iir delaktiga och hor t i l l gcmenskapen. 
Anita ansag att valet av Jamshid ti l l ordfo
rande for sektionen gett en positiv effekt i 
det hiir avseendet sa att "det borjat rora pii 
sig pa golvet", vilket bl.a. aterspeglat sig 
i att sektionen fatt ett antal nya medlem
mar med utomcuropeisk bakgmnd. 

V a l p 3 S r s m o t e n a 
Jose Caba noteradc att det kommit manga 
nya kamrater fran Tomteboda t i l l Arsta 
och konstaterade att de komm it in i arbcts-
gemenskapen - iiven fackligt. Men han var 
missnojd med det siitt som vi fran Tomte
boda (undertecknad iir j u sjiilv en av de 
utpckade) kommit in i det fackliga arbetet. 

Det iir vi som ska viiija, avslutade 

Caba. 
Janne Gebring fran klubbstyrelsen och 

Jamshid fran sektionen lugnade honom: 
Det iir bra. sade dc. att dessa kamrater 

kommit med i det fackliga styrelsearbetct. 
de representerarett stort antal medlemmar 
- men de iir enbart adjungcrade t i l l dc 
olika styrelserna fram t i l l arsmotena. De 
har ingcn rostratt och vid arsmotena sker 
valcn t i l l lediga poster pa vanligt siitt, 

Det iir vikt igt att valberedningarna gar 
runt i huset och tar in alia aspekter. kom
pletterade Ann Christin Palsson. sjiilv 
gammal valbcrcdare. 

- Det ska vara heterogena styrelsen folk 
fran Arsta. fran Tomteboda. miin. kvinnor. 

Valberedningens sammankallande Seth 
Schuwert. 

invandrare. etc. 

A r b e t s m i l j o n 

Diircfter var det dags for cn ny runda om 
arbetsmiljon. 

Arbetsmiljon har rasat ihop. vad gor 
styrelsen at det. fragade Marjaana Helsc-
nius. 

- Vilken installning har ni i styrelsen ti l l 
arbetsmiljon. fyllde Josef Tewolde i med. 

Viir installning iir sii klart att arbeta for 
forbattringar, svarade sektionsordtoran-
den, och fortsatte: V i tar alltid upp arbets-
miljofriigorna pii samverkan. Den nye 
chefen har lovat att atgarda saker, men 
problemet iir att projektet inte ar klart iin. 

Ewa Thorn ansiig att styrelsen inte stott 
skyddsombuden i deras arbete, men fick 
svar av Jamshid: V i har bjudit in skydd
sombuden t i l l tlera moten for att diskutera 
arbetsmiljofragorna. 

PO Brandekcr sliingde in en brandfackia 
i den redan heta diskussionen: 

- Jag har foljt sektion Sma:s arbete i 
manga ar. kanske iir det dags att se over 
skyddsorganisationen t i l l iirsmotet? Kan
ske ska vi iindra skyddsomriidena och ha 
fiirre skyddsombud? 

liileJarre skycld.'iomhiul!. kontrade Ewa 
Thorn. 

Jamshid betonade iiterigen att styrelsen 
scr mycket all varligt pa arbetsmiljofragor
na och styrelsen kommer diirtlir att bjuda 
in skyddsombuden t i l l ett nytt mote for alt 
uppriitta en handlingsplan for det fortsatta 
arbetsmiljoarbetet. 

U l f Eriksson konstaterade att projektet 
jobbat mycket med arbetsmiljofragorna-
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men det har varit svart at fa loss pengar 
t i l l atgiirder. Finns det resurser i niista iirs 
budget, undrade han. 
Janne Gebring fran klubbstyrelsen svara 

de att budgeten varit uppe i terminalsam
verkan, men aterremitterats pa grund av 
att den inte torberetts ordentligt. SEKO 
hade kriivt alt den gick tillbaka ut t i l l 
enheterna for kompletteringar. bland annat 
vad giiller arbetsmiljoatgiirder. 

I en diskussion som var pa viig att kantra 
mot ett alias krig mot alia, styrelserna har 
gjort fel, skyddsombuden har inte gjort 
t i l lrackligt . etc. etc. paminde U l f Olsson 
om att 

- V i ska fokuscra mot arbetsgivaren, inte 
arava ner oss och griila inbordes i SEKO! 

Bade Goran Borgqvist. Svante Olsson 
och Ann Christine Palsson betonade de 
befogenheter som skyddsombuden har, i 
miinga fall storre an den fackliga organisa
tioncn. 

P Skyddsombuden kan sta pa egna ben. 
de har manga kanaler. sade Svante Olsson. 
och avrundade med att "jag hoppas att de 
utnyttjar dem", 

H e l t i d 
Arbetsmiljon och deltidsfragorna var det 
som dominerade debatten denna sena 
cftermiddag pii Sodermalm. 
Marjaana Hclsenius fragade varfor dclti

darna inte kan fa heltidsataganden. nar 
man samtidigt tar in tidsbegriinsat an
stiillda pa heltid! Deltid kvall far bara 50 -
75 procent, niistan ingen far heltid. fyllde 
en annan medlem i med. 

Janne Gebring svarade att klubben har 
^mycket klara ambitioner an dcltidarna ska 
" a hogre ataganden och att arbetsgivaren 

ska anstriinga sig for att gora det mojligt. 
Det gar excmpelvis att kombinera ihop 
ataganden sa att man kan tii heltid extrem-
nalt. 

P Jamshid understrok att friin sektionen 
kriiver v i heltidsataganden och att de 
ansvariga harjobbat hart med fi"agan och 
gjort ett bra jobb. 

Nu var klockan 18.00 och efter tre t im-
mars diskussioner var det dags for det 
indiska kokets godsaker. 

Kanske kan man sammanfatta denna 
spiinnande cftermiddag sii har: 

Garna cn god middag - men forst en 
rejal debatt! 

Det tycker i alia fall Facktuellts utsandc 
reporter! 

Jan A It man 

Andringar i LAS? 
• Enligt Lagen om anstallningsskydd 
(LAS) iir grundregcln att anstallningar 
skall lopa tillsvidarc. I dagligt tal kallar 
vi det for fast anstallning. 

Lagen tillatcr dock tidsbcgriinsade 
anstiillningar ("visstidsanstiillning") i ett 
antal definierade fall : 

• Sdsongs- och projelitarbete om det 
fdranleds av "arbetets sarskilda be-
skaffenhet" 

• Vikariat - for ledig/lediga arbetsta-
gare 

• Prakiikarbete - fbr att komma in pa 
viss utbildning 

• Feriearhete - vid ledighet ftkn 
studier 

• Tillfdilig arbetsanhopning - max 6 
manader under den senaste tvaar-
sperioden 

• Ivdntan pd viirnpliktstjanslgd-ring 
• Efter pensionering 
• "Overenskommen visslid" - hbgst 

fem per arbetsgivare. 

N y v i s s t i d s f o r m 
Regeringen - i samarbete med (v) och 
(mp) - fbrbercdernu ctt antal foriindring
ar i LAS. Enligt vad som liickt ut och 
refererats i Lars Ahnbergs nyhetsbrev 
arhelsrdtt / arbelsmiljo fbreslar man att 
siisongs / projektanstiillningar samt vika-
riaten behSlls. Ovriga tidsbegransade 
anstallningar ersatts av en ny tredje form 
av tidsbegriinsad anstallning. "ovrig 
visstid". Den nya tidsbcgriinsade anstall-
ningsformen far anvandas av arbetsgiva

ren utan krav pS att det arbete som ligger 
t i l l grund fbr anstiillningen ska vara 
tidsbegransat. Daremot Jar sjalva an-
stallningen omfatta hogst ett dr for den 
enskilde arbetstagaren hos samma ar
betsgivare. 

T r e S r s r e g e I n u t v i d g a s 
Den kanske intressantaste tbriindringen 
fbr var del iir den att den maxregel som 
idag giiller fbr vikariaten (hbgst tre ar 
under den senaste femarsperioden hos 
samma arbetsgivare) utvidgas t i l l att 
giilla fbr samtliga former av tidsbegran
sade anstiillningar. Idag kan j u arbetsgi
varen varva vikariat med t i l l f i i l l ig arbet
sanhopning och p i sa siitt fbrsvara t i l l -
iimpningen av treSrsregeIn fbr vikariaten 
(och diirmed undvika fast anstallning). / 
det nya Jdrslaget raknas alia tidsbegran
sade anstallningar samman. 

A t e r a n s t a l l n i n g s r a t t e n 
Idag kravs dct tolv manaders anstiillning 
under de senaste tre aren for att fbrvarva 
iiteranstiillningsriitt. 1 regeringsfbrslaget 
sanks kravet t i l l sex miinader. 

Enligt arbetsrdtt/arbetsiniljo kommer 
regeringen med en departementsskrivelse 
inom kort. Fragan skall diircfter ut pa 
remiss och slutligcn behandlas i riksda-
gen. De nya reglerna kan tidiga.st triida i 
kraft den I j u l i 2005. 

Jan Ahman 

Facktuellt -
ledande postfacklig 

tidning! 
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Integrationsutskottet Arsta: 

^^Integration s k a b e a k t a s i a l i a 
f a c k l i g a frSgor^' 
• Pa Arsta arbetar v i med de. inom saval 
SEKO som LO, hogprioriterade integra-
tionsfragorna i ett siirskilt utskott som 
bestar av de integrationsansvariga i de 
olika seknonema. Forvisso ska integra
tionsfragan beaktas i alia fackliga fragor 
men modellen med ett specicUt forum tor 
integration ar nog bra for att sakerstalla att 
integrationsfragorna verkligen far det 
utrymme de fortjanar. 

I v e r k s a m h e t s b e s k r i v n i n g e n 
for Integrationsutskottet pa Arsta sa star 
det att kontaktcr ska fi-amjas med organi-
sationer och myndigheter som verkar fbr 
integration och mangfald. Har ingar iiven 
kontaktcr med bvriga SEKO samt LO. 
Som exempel kan niimnas att Arstatcrmi
nalcn representerarSEKO inom natverkct 
Fackligt Aktiva Invandrare (FAl ) samt 
arbetar tvarfackligt inom LO bl.a. i pro
jekt mot fbrdomar. Vidare ska utskottet 
delta i kampen mot framlingsfientlighet 
och rasism. Pa den arligen aterkommande 
natverkskonferensen fbr integrationsan
svariga friin hela landet har Arsta varit val 
reprcsenterat. Tema fbr dcssa konferenser 

har de senaste aren varit kampen mot 
rasism, nazism och framlingsfientlighet. 
V i har dessutom i olika lag visat filmen 
Scener ur ett arbetsliv som gjorts i syfte 
an askadliggbra vardagsrasism och 
motverka diskriminering. Under det gang
na aret har utskottet genomfbrt en bred 
satsning pa kunskapsbyggande verksam
het. Vikten av kunskapsbyggande betonas 
ocksa i det hbgaktuella handlingsprogram 
som SEKO tagit fram i kampen mot ra
sism, nazism och framlingsfientlighet. 
Men kunskapsbyggande iir viktigt ocksa i 
det bvriga integrationsarbetet. Dessutom 
har vi darigenom fhn en hel del bra kon
taktcr som nu ingar i vart kontaktniit. 

V a d h a r v i d S g j o r t niir det giiller 
kunskapsbyggande? Jo, vi har arbetat 
malinriktat fbr att bygga upp de integra-
tionsansvarigas kompetens pa omradet 
och har da bl.a. hallit mbten hos foljande: 
I juni besokte vi fbr andra iiret i fbljd 
Mangkulturellt Centrum ( M K C ) i Fittja 
som iir ctt forum fbr forskning, kunskaps-
och erfarenhctsutbytc kring migration 
samt social och kulturell mangfald. Pa 

M K C finns fbrutom en utstallningshall 
iivcn ctt bibliotek med inriktning pa invan-
drar- och intcrnationell litteratur samt ett 
cafe med mycket gott att erbjuda. Ett 
besbk pa M K C , som ar kostnadsfritt, kan 
varmt rekommenderas! Under sommaren 
besbkte vi ocksa Forum tor levande histo
ria i Gamla Stan. Aven i detta fall kan ett/ 
besbk verkligen rekommenderas, giirna i 
samband med cn daglig workshop kl . 15. 
Muscet, som har gratis intradc. har ocksa 
ett fbrnamligt referensbibliotek och bra 
informationsmaterial. I September besbkte^ 
vi Romskt Kulturcentrum (RKC) i Gub-
bangen. vilket var mycket givande. Om 
nagon iir intresserad av att besbka RKC sa 
kan det vara bra att kiinna t i l l att ett besbk 
maste bestallas i fbrvag! 

M e r i n f o r m a t i o n f i n n s p S n a t e t 
www.rkc.nu. Utskottet har iivcn represen-
tcrats pa samtliga integrationscafeer pa 
Etiopiskt Kulturcentrum pa Pipersgatan. 1 
anslutning t i l l dessa hardcthallitssemina-
rier. vilka arrangerats av bl.a. LO. FAl 
och ABF. Seminariernaharbl.a. behandlat 
iimnena diskriminering i arbetslivet samt 
invandrare. kultur och halsa. Information 
om dessa integrationscafeer satts alltid 
upp pa SEKO:s anslagstavlor pa Arsta och, 
alia iir varmt valkomna att delta pa de hiir 
traffarna som iiven innehaller underhall-
nings- och kulturinslag och hittills har 
varit mycket uppskattade! V i har iiven 
dcltagit i andraseminarier. t.ex. "Rasismer 
i Europa-arbetsmarknadens flexibla tbr-
tryck" i oktober. samt "Dialog fbr lika 
varde "som jag rapporterade om i forra 
numret av Facktuellt. Ett annat intressant 
seminarium handlade om fbrfattarcn Ed
ward W, Said och behandlade bland annat 
orientalism, imperialism, utanfbrskap och 
hcmlbshet som kollektiv erfarenhct. 

A l i a d e s s a b e s o k och de viirdcfulla 
kontaktcr som knutits har, v i l l jag pasta, 
starkt bidragit t i l l att vi pii Arsta rent 
kunskapsmiissigt stiir viil rustade att mbta 
de utmaningar som det innebiir att arbeta 
med integrationsfragor. En tanke har 
ocksa varit att i en annan miljb fa nya 
perspektiv pa integrationsfriigoma sora 
ibiand kan te sig ganska tunga att arbeta 

Utskottet pa besok hos Ivlangkulturellt Centrum. Fr. v.: Hanna Tadesse. Costica 
Enache. Daniel Ghiu. Anita Segander. Eva Brattstrom. Raul Garcia och Ake Assar-
son. I forgrunden Bosse Ericsson och Rodrigo Acuna-Lopez. Pa bilden saknas 
Ebrima Mboob, Abdessatar Dridi och Wojtek Roginskij. 
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med, inte minst det fordopande arbetet 
med att utvectcia mangfaidspianen och att 
i oiii<a factciiga sammanhang sc t i l l att 
intentioncrna i planen efterlevs. Under
tecknad ingar iivcn i SEKO Stockholms 
integrationsgrupp och har hiillit integra-
tionsutbildningar i avdelningens regi. V id 
flera tillfallen har jag dii kunnat konstatera 
att v i pa Posten ligger val framme nar det 
galler integrationsarbetet. 

N a s t a &r k o m m e r v i fran avdel
ningen att satsa pa riktade utbildningsin-
satser t i l l klubbar som inte hunnit lika 
langt, excmpelvis i arbetet med mangfald-
splaner. Avslutningsvis v i l l jag ocksii 

^ ^ a p e k a vikten av att vi alia bemddar oss 
^ ^ m att i alia sammanhang visa varandra 

respekt och viinlighct for att fa ett gott 
psykosocialt arbetsklimat. For integration 
ar j u ocksa en fraga om hur v i bemoter 

^ ^ ) c h behandlar varandra. vi lkct i sin nir 
f!l|i)averkar var psykosociala arbetsmiljo. 

Kampen giir vidare 2005! 

Bosse Ericsson 
^i>ssc Ericsson cir Icdcnnol civ kliihhslvrelsen 
f>cli inleiircilionsansvcirig i klubben. 

Segeltorpsroster 
Namn: Abdou Aziz Bah 
Aktuell s o m : Sor terare p^ Segel 
torps paket termina l . 
I P o s t e n s e d a n : Tv^ Sr och tvS ma
nader. 
Innan d e s s : G a m b i a . Kom till Sver i 
ge 2002 . Laste svenska for invandra
re i tre manader och borjade sedan 
pa Posten. 
Fami l j : Fru och ett barn - och ett till 
pa vag ! 
Ansta l ln ings^tagande: Jobbar de l 
t id, 51,5 procent fast anstal ln ing och 
25 procent t idsbegransat . Vill garna 
ha helt id! 
Andra in t ressen an P o s t e n : Fotbol l , 
spe lade i Gambias ungdoms lands -
lag. Tranade ett tag med ett d iv ison 
3-iag har i Sver ige, "men de kunde 
inte betala for forlorad arbetsfor t janst 
och jag hade inte rad att vara utan 
inkomsten" . Pa vag att bilda ett nytt 
lag som ska starta i division 8 - och 
jobba sig uppat i ser ien! 

Tr ivs du pa S e g e l t o r p ? 
- Jo, fakt iskt . Men inte helt, jag sku l 
le vilja arbeta &tta t immar . A rbe ts 
kamraterna ar rol iga och snaila - och 
de f ragar varfor jag alltid ar sa g lad! 

V a d tror du om nya S e g e l t o r p ? 
- Det verkar som om det blir tystare 
maskiner. Det som ar trSkigt ar att vi 
som inte ha r jobba t sa lange inte vet 
om vi fkr stanna. Och f^r vi vara kvar 
s§ blir det kanske annu farre t immar . 

Vad tycker du om nya avta le t? 
- Ganska bra, nej bra! 

V 

E n kommenta r till J a n n e R u d e n s 
b e s o k ! 
- Vi ar g lada att ni k o m m e r hit och 
f ragar oss och hur vi kanner oss. Vil l 
garna att han k o m m e r hit igen och 
da har litet mer t id. En del vill veta 
vad facket ar for n^got egent l igen. 
Han var bra att lyssna till och han 
hade ocksa ta lamod att lyssna, bra! 
Vissa ger en inte chansen att tala 
fardigt, de bara avbryter. 

Ndgot m e r ? 
- Jag hoppas att vi som vill 
mer tid fSr mdj i ighet till det! 

jobba 

Text & bild: Jan Ahman 

Filmtipset 
• Om ni hade tankt gk pi bio inom 
en snar framtid s& rekommenderar 
jag filmen "Garden State". Handling-
en kretsar kring Andrew Largeman, 
(spelad av Zack Braff) s o m har varit 
borta fr&n sin hemstad i tio i r . Han 
har gdtt p& tung psykofarmaka s e 
dan han var liten. PIdtsligt blir han 
tvungen att dtervanda hem for att 
begrava s in mor. Undert iden upphor 
han med medicineringen vilket gor 
att han borjar kanna kanslor , nSgot 
han inte gjort p& lange. . . Under en 

l a k a r k o n -
troll traffar 
Andrew en 
tjej s o m 
h e t e r S a m , 
(spelad av 
N a t a l i e 
P o r t m a n ) 
s o m a r 
m y t o m a n . 
Efter hand 
u t v e c k l a s 
d e r a s 
kanslor fdr 
v a r a n d r a . 
Nu tanker jag inte fortalja nSgot mer 

av handlingen i filmen. Men det bas 
ta med denna rulle ar att den aldrig 
blir sentimental utan behdiler en 
vardig ton ratt igenom. Den ar d e s s 
utom smart , med ovanliga och ovan-
tade bilder och med ett lite gulaktigt 
softat l jus i v i s s a kanslostarka s c e 
ner. Den satter s ig i medvetandet for 
en ganska \&ng tid framdver.. . Detta 
ar Zack Braffe debutfilm, och vilken 
debut sedan! ! ! Det har ar en fi lmska-
pare jag kommer att ha stora for-
hoppningar p i i framtiden... 

Anna Panic 
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M e d l e m s f o r s a k r i n g a r n a dr 2 0 0 5 
• Som vanligt genomtbrs vid nyaret cn 
del andringar i facl<ets forsaicringar. 

G r u p p l i v s f o r s a k r i n g e n 
( G F 1 5 0 0 0 ) 

Dddsfallsiiapitalet 
• I den fr ivi l l iga grupplivsforsalcring man 
som SEKO-medlem kan teckna i Folksam 
ingar ett dodsfallskapital, som innebar att 
de efterlcvandc faren crsattning som 2005 
uppgar t i l l maximalt 1 18.200 kr. Beloppet 
trappas av fr.o.m fyllda 54 ar. Har man 
barn under en viss alder trappas beloppet 
inte av. Aldersgransen hojs 2005 t i l l barn 
under 20 ar (tidigare 17 ar). 

Sjiikkapitcilet 
• Den som har grupplivsforsakringen kan 
(mot en hogre premie) valja t i l l sjukkapi-
tal I . Sjukkapital 1 innebiiratt man efter 
1,5 ars arbetsoformaga far ett engangsbe-
lopp som 2005 uppgar ti l l 18.200 kronor 
( = 10 procent av hela forsiikringsbeloppet 
som utgor 3 prisbasbelopp = I I 8.200 kr) . 
Har man barn under en viss iildcr fiir man 

ett tilliiggsbelopp. 2005 sker tva forand-
ringar med detta tilliiggsbelopp. A ena 
sidan hojs aldersgriinsen t i l l barn under 20 
ar (tidigare 17 ar); a andra sidan sanks 
tillaggsbeloppct med tva procent t i l l 8 
procent (tidigare 10 procent). 1 pengar 
innebiir det att den som har barn under 20 
ar fiir sammanlagt 21.276 kronor om man 
beviljas sjukkapital 1. 
• 1 grupplivsforsakringen ingSr ett sjukka
pital 2. Sjukkapital har hittills utgatt efter 
2.5 ars arbetsoformaga. Fr.o.m. 2005 hojs 
kravet t i l l 3 ar. Beloppet har varit max. 
100 procent av hela forsiikringsbeloppet 
(3 basbelopp). Fr.o.m. 2005 siinks maxbe-
loppet t i l l 90 procent. I reda pengar inne
biir det 106.380 kr. Fr.o.m. fyllda 40 ar 
sker for varje ar en avtrappning till som 
liigst 7.683 kr. 
• Har man fiitt sjukkapital 2 och diircfter 
aviider under den tid fbrsiikringen giiller 
utgar ett reducerat dodsfallskapital t i l l de 
cfterlevande. Denna crsattning forbiittras 
nagot fr.o.m. 2005. 

O i y c k s f a l l s f b r s a k r i n g e n ( G F 
1 0 5 0 0 o c h G F 1 5 0 0 0 ) 
I medlemsavgiften ingiiren grundlaggandc 
olycksfallsforsiikring for skador som 
intriiffar under fritiden. Ett par foriindring
ar giiller fran 2005. 
• Ekonomisk invaliditet v id nafikskador 
crsiitts inte liingre av denna forsiikring. 
Ersattningen ska istiillet ges fran trafikfor-
siikringen. 
• For att fa crsattning for vanprydande iirr 
kriivs liikarbchandling. Samma villkor 
infors ocksa i MedlemsBarn. * 

Ett antal definitioncr och begrepp i de 
olika medlemsforsakringarna har""fortydli-
gats". 

P r e m i e r n a 
Premierna ar i stort sett oforandrade 2005. 
De hbjningar som gors handlar om 50 ore 
t i l l en krona per manad forutom M edlems-
Barn som hojs med 6:50. Hemfbrsiikring-
en hbjs med 3 kr/manad i respektive post-
nummeromrade. 

O v e r f o r s a k r a d ? 
Det talas mycket om risken fbr att man iir 
underfbrsiikrad. Den risken ska inte undcr-
skattas, t i l l exempel niir det giiller hemfor-
siikringen. Saknar man hemtorsiikring kan 
dct bli en biide dyr och sorglig historia om 
dct hander nagot. Det giiller inte bara vid 
brand och stbld utan ocksii om du skulle 
drulla t i l l det och skada nagon annar. 
manniska eller hennes egendom. Hemfor-, 
siikringcn kan ocksa ge crsiittning om du 
sjiilv skulle raka ut fbr ctt bverfall. Glom 
inte att du som bor i bostadsratt ocksa ska 
teckna ctt bostadsriittstilliigg. 

Samtidigt ska man vara klar over atl 
hemfbrsakringen giiller fbr iilla familje-
inedlemmur som dr manlalsskrivini pi 
samma adress. Kolla diirfbr att inte biide 
du och din make/maka/partner/sambooch 
kanske ocksa nagot vuxct barn, alia sitter 
och betalar pa varsin hemtbrsakring. Del 
iir bortkastade pengar! 

Och om du ska ut och resa: kolla fbrst 
reseskyddet som ingiir i hemfbrsiikringen. 
innan du betalar for en sarskild reseforsak-
ring! 

G r u p p l i v e t 
Manga har tecknat den grupplivsfbrsak 
ring som ingar i GF 15000. 

Man bor i det sammanhanget ock 

FORSAKRING Premie/ man 
2004 

Premie/ man 2005 

G F 15000 
Gruppliv med sjukkapital 1 & 2 
Medlem 
Medforsakrad 

110:50 
110:50 

111:50 
111:50 

Gruppliv med enbart 
sjukkapital 2 
Medlem 
Medforsakrad 

88:50 
88:50 

89:00 
89:00 

Pensionar (= 65 Sr >) 
Pensionar, medforsakrad 

20:50 
20:50 

21:50 
21:50 

Trygghetsforsakring fritidsskador 
Medlem 
Medforsakrad 
Pensionar (= 65 ar >) 
Pensionar, medforsakrad 

22:50 
32:00 
8:00 
19:00 

22:50 
32:50 
8:00 
19:00 

G F 1900 
Pensionarsgruppliv 59:50 63:00 

MEDLEMSBARN 
Per barn 47:00 53:50 

HEMFORSAKRINGEN 
Premien varierar kraftigt beroende p§ 
var jag bor. Se hemsidan! 

ca 50:00 -
130:00 

Ca 55:00 -
135:00 
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kanna t i l l att man som anstalld i Postcn 
redan har cn grupplivstorsakring. vilken 
ger dc cfterlevande som mest niirmare 
300.000 kronor. Den grupplivsforsakring 
som facket och Folksam erbjuder (dods-
fallskapiUiU'l i GF 15000) utfaller med 
som mest ca 115.000 kronor utover den 
forsakring som sa att saga ingiir i anstall-
ningen (men som regleras genom ctt avtal 
med facket). 

Huruvida man behover denna extrafor 
sakring eller ej, avgors av den egna fami-
Ijesituationen. Har man familj och barn 
och kanske ocksa hus och/eller sommar-
stiille etc, finns det all aniedning att noga 
se over familjens heUi efterlevandeskydd. 
pet giiller inte bara grupplivsforsiikringar-

a utan ocksa excmpelvis eftcrlevandcs-
kyddct i premie- och avtalspensionen och 
ev. egna pensionsforsakringar. 

Om man daremot saknar familj och 
kanske inte ens har nagon som iir arvsbe-

.viittigad kan det tyckas vara bortkastade 
pengar att sitta och betala for fackets 
grupplivsforsiikring. Det ar det ocksii -
vad dddsfallskapilalet betriiffar. Men 
samtidigt bor man komma ihSg att grup
plivet i GF 15000 ocksa innehaller det 
sjukkapital som ger crsattning om man 
blir liingvarigt sjuk och inte kan arbeta. 1 
den grupplivsforsakring man har i anstiill
ningen finns inget sjukkapital. 

" F o l k s a m p r e m i e " 
Pii lonebeskedct redovisas forsakringsprcmi-
erna i klump ("Folksampremie"), vilket gor 
det svart att veta vilka forsiikringar man eg
entligen betalar for. Varje medlem som tec
knat nagon eller nagra av dc kollektiva 

^'orsiikringama far emellertid ettforsiikrings-
besked hemskickat vid arsskiftet. Spara for-
siikringsbeskedet! Med hjiilp av detta och 
uppgifterna nedan kan du kontrollcra att 
beloppet pii ditt lonebesked stiimmer med 

kivgifterna for dc forsiikringar du v i l l ha -
M)ch tror dig betala for. 

F r S g o r ? 
Om du har fragor kring de olika forsiikring-
arna kontakta din egen sektion eller klubb! 
Man kan ocksii kontakta avdelningen. tel 
454 84 01. eller ringa direkt t i l l niirmaste 
Folksamkontor. 
Ytterligare skriftlig information om forsak-

ringarna ges i den fullstiindiga villkorsbro-
schyr som finns tillgiinglig pa Folksams 
hemsida samt i det hiifte som Arstaklubben 
skickar ut t i l l sektionerna vid iirsskiftet. 
Denna lathund finns iiven tillgiinglig pa 
k l u b b e n s hems ida pa In t e rne t . 
http: homc.swipnet.se terminalklubben. Ga 
in under fliken "Forsiikringar". 

Jan Altman 

Hojd sjukpenning 1 januari 
• Den 1 j u l i 2003 siinktes sjukpenningen 
frSn 80 t i l l 77,6 procent och sjuklonepe-
riodcn forliingdcs t i l l 21 dagar. Den 1 
j a n u a r i 2005 ^terstalls sjukpenningen 
och sjukloneperioden dterg&r t i l ! 14 
dagar. Sjukloneperioden iir den tid som 
arbetsgivaren betalar sjuklonen. Ersiitt-
ningen under denna tid siinktes inte 2003 
utan har fortsatt att vara 80 procent foru
tom under karensdagcn, d i det inte u tg i r 
nagon crsattning alls. Avdrag och ersiitt-
ningarvid sjukledighct fi-amgar av tabel
len nedan. 

R e h a b l l i t e r i n g 
Samtidigt infors striktare regler kring dc 
rehabiliteringsutredningar som arbetsgi
varen redan idag ar skyldig att utfora och 
delge Forsiikringskassan. FK ska kalla 
t i l l "avstiimningsmote" senast tva vecke-
or efter det att de f i t t rehabutredningen. 
Visar uredningen att det finns behov av 
rehabllitering (oeh rehabiliteringsersiitt-
ning) ska en rehabplan uppriittas inom 
tva veckor. 

S j u k e r s a t t n i n g 
For dem som fiir (fast) sjukersiittning 
(hette tidigare fortidspcnsion) efter den 
1 januari 2005 giiller att Forsakringskas-
san minst vart tredje ar ska gora cn ny 
bedomning av arbetsformagan. Det hiir 
ska ses som en skiirpning av villkoren 
vilket ger aniedning t i l l oro. Den som 
beviljas fast sjukersiittning tvingas (en
ligt LAS) att siiga upp sin anstallning i 

motsvarande grad som sjukersattningen 
omfattar. B l i r dct hirdarc krav pa om-
provning kan det bli sk att man inte 
langre beviljas fast sjukersattning - och 
samtidigt inte har nagot jobba att gS 
tillbaka t i l l . (Observera att det giiller 
nagot annorlunda regler for t i l l fal l ig 
sjukersiittning - tidigare sjukbidrag - men 
aven hiir har det b l iv i t ens skiirpning. 
vilkct Micke T i i l l redovisadc i forra 
numret av Facktuellt. V i iiterkommer i 
ctt kommandc nummer t i l l den fragan.) 

A r b e t s g i v a r e n 
T i l l sist sa sker iinnu en forandring den I 
januari. Den innebar att arbetsgivaren 
fran 2005 ska betala kostnaden for 15 
procent av sjukpenningen. Ersatmingen 
t i l l den enskilde utgiir som hittills frrin 
FK, men arbetsgivaren ska betala de 15 
procenten genom en sarskild sjukforsak-
ringsavgift. Arbetsgivarens betalnings-
skyldighet omfattar dem som ar lieltid.s-
sjuk.skrivna. Den galler alltsS inte for den 
som iir sjukskriven pa deltid, och inte 
hellerom man dcltari rchabilitering eller 
fit forebyggande sjukpenning. 

Jan Ahman 

Pd klubbens heimidajinns utjorligare injor-
nuition om ersdttningar och regler vid sjuk-
dom. 

SJUKAVDRAG - SJUKLON 2005 

Sjuk Avdrag Ers frin posten Ers frin FK Ers totalt 

Dag 1 100% 0 0 0 

Dag 2-14 20% 8 0 % 0 80% 

Dag 15-90 90% 10% 8 0 % 90% 

Dag 9 1 - 100% 0 80% 80% 

Tabellen giiller tor liin upp till 7,5 /w/.vbasbelopp (2005=24 625 kr/man). For den del av 
lonen som dversiiger 7,5 prisbasbelopp betalar Posten fr.o.m. den I5:e sjukdagen 90 
procent i sjuklon. Fr.o.m. den 91 :a dagen betalar Postcn 80 procent i sjukpension pa 
den del av den pensionsmedforande lonen som dver.stiger 7,5 /wA'o/H.f/basbeblopp 
(2005=27 063 kr/man). 

NB! Vid .yukdom p.g.a. arhetsskada galler sarskilda regler Jor sjukavdragen 
- sc klubbens hemsida! 
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EU-politiken 

EU:s nya konstitution 

F a c k e t b i n d s upp till E U 
• En ny konstitution, cn grundlag eller 
forfattning. haller pa att antas for EU. En 
sadan forfatming innehaller principerna 
for hur EU skall styras, dom ledande 
organens organisation och kompetens. 
Man kan saga att det finns tre grundliig-
gande fragor som en konstitution ska 
besvara: Hur tilldelas makten? Hur utovas 
makten? Hur begransas den? Forslagct 
uppfyller inte grundliiggande krav som 
kan stallas pk en grundlag eller forfatt
ning. Detta galler framst begransningen av 
EUs makt. EU far nya verktyg for att 
utoka sin makt. men dct saknas effektiva 
instrument for att begransa och kontrol lera 
denna makt. 

U t v i d g n i n g 
Konstitutionsforslaget innebar bade en 
utvidgning av EU:s makt att stifta lagar 
oberocnde av mcdicmslandernas vil ja och 
en okning av unionens makt att begransa 
de nationella parlamentens mojiighet att 
stifta lagar. En sadan maktforskjuming 
innebar en allvarlig inskriinkning av opp-
ningsorden i den Svenska grundlagen. Dar 
star att "All offenllig makt utgar fran 
folket". Skulle forslagct t i l l ny EU-grund-
lag antas galler inte derta. En stor del av 
makten i Sverige skulle da utga fran Brys-
sel och kunna genomdrivas utan beaktan-
de av svenska folkets mening. 

Det vasentliga med forslagct ar att ge 
gemenskapsriitten foretrade framtor natio-
nell ratt (inklusive grundlagar), Konstiui-
tionen ger uttryck for cn totalitar ordning 
som syftartill an med hjalp av overstatliga 
institutioncr slita sondcr alia dc crovring-
ar, rattigheter och garantier som lontagar-
na och folket vunnit i sociala strider inom 
ramen for nationcn. Later detta som ove-
rord. Nej. Lat oss ta cn titt pa vad som 
hiindcr inom den europciska arbetsmar-
knaden idag, och kanske framtorallt i 
Sverige. 

O k a d f l e x i b i l i t e t 
Storforetagen kraver okad flexibilitet, 
frysta.och sankta loner, gradvisa forsam-
ringar i arbctsriitt och socialforsakrings-
system. Om kraven inte uppfylls hotar 
foretagsutflyttning t i l l laglonelander. Al l t 
i enlighet med EU :s krav pa att gora Euro-
pa t i l l varldcns konkurrenskraftigaste 
marknad. Ett tydligt exempel scr vi i EU ;s 

tjanstedirektiv som v i l l oppna upp hela 
EU:s tjanstcmarknad utan nationcll regie-
ring. Borta ar normalarbetsdagen om 8 
timmar, som lontagarna kampade sig t i l l 
under 1920-talet. 

vet: 
"Till skillnacl fran de nationella fack/dr-

eningarna sd dr utvecklingen av Europa
facket inte en fraga om klasskamp utan en 
institutionalisering av europapolitiken." 

A r b e t s t i d s d i r e k t i v e t 
Det nyligen antagna direktivet som skall 
tillata 48 timmars arbctsvccka miitt som 
genomsnitt pa 4 manader, racker inte. 

1 ctt forslag t i l l revidcring av arbetstids
direktivet skall arbetsgivama kunna beo-
dra arbete upp t i l l 65 timmar per vecka. 
Den genomsnittliga arbetstiden/vecka 
under en 1 2-manadersperiod skall dock cj 
overskrida 48 timmar. 

Detta riskerar att underminera dom 
svenska kollcktivavtalen. Svenska fackfo-
reningsledareanvanderregelmassigt Euro
pafacket (ETUC) for att legitimera sitt 
stod for EU-medlemskap, 

T i l l B r y s s e l 
Den svenska fackforeningen aker allt 
oftare t i l l Bryssel t i l l moten i Europafack-
ets regi. Moten dar det svenska facket dras 
allt djuparc in i samarbete med politiker 
och det europciska kapitalets representan
ter. Hur skall man forklara europafackets 
roll i unionen? I cn brochyr "Vad ar Euro
pafacket" med ctt forord av dess gcneral-
sekretcrare Emilio Gabaglio star det skri-

I detta citat finns hela fragestallningen J 
for den kommandc perioden i Europa, { 
integration eller kamp. 

P a r t n e r s k a p 
Vid EU-toppmotet 25 mars i ar (om 
grundlagsforslaget) skrevs for forsta gang
en in i en slutkommunike bchovet av 
nationella partnerskap: 

"Dct dr inte bara regeringarna som skall 
stodja och fruinja forandring. Fiir att 
dstadkomma detta stiid iippmanar Euro
pciska rddet medlemsstaterna att bilcia 
partnerskap fiir reformer dar arbetsmar-
knadcns porter, det civila samhdllet och 
de ojfentliga myndigheterna medverkar 
med nationella system och traditioner.', 
(•^43). I 

P r o d u k t i v i t e t 
Pa den europciska nivan existerar sedanl 
liinge ett partnerskap med europafacket.-
Men vad EU-toppmotet (inklusive Goran) 
Persson) efterlyste denna gang iir att pan-l 
nerskap satts upp i alia medlemsliinder. | 

Det heter vidare i i}45: 
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Fbrtroendevald 
"Europeiska iddel vcilkomnar diagandet 

fran arhelsmarknadens parler (europa-
fackeloch de europeiska arbelsgivarorga-
nisalionerna) om att fordjupa engage-
manget genom ett fornyat europeiskt 
partnerskap for forandring fiir att fram ja 
tilhdxt. iika sysselsdttning och produktivi
tet. " 

F a c k l i g t s t o d 
I ett uttalande deklarerar europafacket sitt 
stod for EU-konstitutionen: 

"Vi behover ett konstitutionellt fordrag 
som tilldter en battre struklur for politisk 
aktion." 

^ 1 artikel 1 1 ! i konstitutionsforislaget finns 
^fviegreppct partnerskap med om samriid 

mellan arbetsmarknadens parteroch kom-
missionen. I artikel 212 sags att. 

"Overenskommelse som uppndtts mellan 
^^ociala parter i ndra kontakt med kommi-
^Siionen skall genomjiiras genom ingdende 

av avtal eller genom europeiska forord-
ningar eller beslut som antas av minister-
rddet pd fiirslag av kominisionen ". 

F o l k o m r o s t n i n g 
Partnerskap pa europaniva skall alltsa 
kunna resultcra i avtal eller som riittsakter 
med allman giltighet. 

Genom att i en konstitution legitimera 
Europafacket som lagstiftningspartner pa 
curopeisk niva. sa v i l l de numera 25 rege-
ringscheferna och regeringarna forsakra 
sig om att anvanda dess Iegitimitet for att 
genomdriva EU-regleringar pa nationcll 
nivi i . 

' ^ f c e t t a star inte i den svenska arbetarklas-
sens intressc. For att bevara ctt oberocnde 
fack. For att inte slappa mer makt t i l l EU, 
krav folkomrostninu om EUs nya grund-

Text: Jan Hiiglin 
///; Robert Nyherg 

Janne Hiiglin arbetar pd Arsta Slora. 
Robert Nyherg dr vdlkdnd lecknare. se 

Jler av hans bilder pd u in;', rtihcnn '• ~ 
berv nu 

Namn: Maria Enache 
Alder: Fodd 1956 
Familj: Gift, tv§ utflugna barn, 
tre bambarn 
Arbete: Jobbar ePP, Arsta 
PT 
Fortroendeuppdrag: Ar ordfo
rande pa enheten ePP, Arsta 
PT 
Fritidsintressen: Gillar att la
ga mat, promenader och ta 
hand om barnbarnen 
Styrka: Ar modig och duktig pS 
att ta reda pa fakta 
Svaghet: Har latt for att bli het-
sig 

Rumanien 
Maria Enache vaxte upp i Ru
manien, nara gransen till Mol-
davien. Hon bodde pa landet 
tillsammans med sin familj och 
trettio far. Hennes pappa var 
fSrskotare. Nar hon var tretton 
Sr fick hon en lillebror. Vid sex
ton ars alder flyttade hon fran 
landet in till stan. Dar hoppade 
hon pa en utbildning i hur man 
tillverkarorientaliska mattor. 
1974 gifte sig Maria med sin 
nuvarande man, (Costa Ena
che, som for ovrigt ocksa ar 
vald till ordforande, pa enheten 
DIL). 

Postgirot 
Nar Maria kom till Sverige i juni 
1984, borjade hon omgaende 
att lasa 200 timmar svenska pa 
ABF. Efter att ha borjat jobba 
deltid kvall pa Posten, fortsatte 
hon att studera svenska pa 
AMS. Mellan ar 1986 och 1987 
gick Maria barnskotarutbild-
ningen pa Vastberga Gymna
sium. Sokte darefter heltids-
jobb bade som barnskotare 
och pa Posten. Sedan foil det 
sig sa att hon fick barnskotar-
jobbet en dag innan hon fick 
jobbet pS Postgirot. Maria val-

V 

de Postgirot och har aldrig an-
grat det valet. 

Jamnare fordelning 
Maria borjade jobba fackligt for 
att hon kande att hon som in
vandrare fick samre informa
tion an svenskarna p^ arbets-
platsen. 1998 var hon med och 
bildade en egen sektion for 
ePP pa Stockholm Klara. En
heten hade dessforinnan tillhort 
Postgirot. Maria tycker att fack
ets stravan skall vara att fornya 
sig mera. Hon tycker ocksa att 
klubbstyrelsen pa Arsta skall 
strava efter att fa en jamnare 
fordelning inom sig, s^ att sty
relsen blir battre representerad 
for de medlemmar som jobbar i 
terminalen. Fordelningen skall 
galla bade man, kvinnor, in
vandrare, unga och gamla. 
Framover har hon stora for-
hoppningar pa Postens projekt 
"Den Goda Arbetsplatsen". 

Text: Anna Panic 
Bild: Jan Ahman 
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Kultur p3 arbetstid! 

Ce leber t fo r fa t tarbesok pS Ars ta 
• Tisdagen den 9:e November gast-
speladc Marika Lagcrkrantz hos oss. 
S E K O Klubb Arsta PT arrangerade 
namligen cn kulturafton pa arbetstid. 
Var kulturapsvariga eldsjal Raili hade 
fixat skivan. Kulturarrangemanget 
ingar i projektet "Lat kulturen blom-
ma" som har fatt bidrag fran Statens 
kulturrad. Evenemangct agdc rum i 
restaurangen och man kan val saga att 
dct var ganska fullsatt denna kvall. 
Det var over 100 personer som kom 
och tittade nar Marika tolkade sin 
pappa Olof Lagcrkrantz dikter pa sitt 
eget spcciella satt. Med en raspig 
hogtalaranlaggning och en gitarr, 
troUband hon publiken med Olofs 
dikter. 

K y r k o g S r d e n 
Hon berattade ocksa om sin uppvaxt 
ett stenkast fran kyrkogardcn i Solna. 
En barndom som formodligen inte var 
en dans pa rosor, med en stor kultur-
personlighet till pappa och cn finsk 
mamma. Som liten avskydde hon 
poesi, da hon varje gang det kom 
nagon stor forfattare eller diktare till 
deras hem, blev forvisad tillsammans 
med sina syskon till bamkammaren. 
Dar fick de sedan sitta medan de vux-
na kalasade pa diverse smaskiga des-
serter som modem hade bakat. 

B o W i d e r b e r g 
Forestallningen avslutades med ett c:a 
10 minuters langt samtal, diir Marika 
bland annat fick svara pa hur det ar att 
vara skadespelare. Lite innan hade 
hon paborjat cn mening om hur dct 
var att jobba med Bo Widerberg, men 
den meningen avslutade hon tyvarr 
aldrig...(Nagot jag som filmnord ar 
otroligt nyfiken pa!) 

F l e r pS a r b e t s t i d 
Pcrsonligcn blev jag riktigt ovcrras-
kad av hur rolig Marika var att lyssna 
till! Det hade jag nog inte riktigt van-
tat mig... Men det var ett valdigt lyck-
at framtriidande och jag hoppas att vi 

i framtiden skall kunna arrangera ficr 
liknande kulturella evcncmang. Giima 
pa betald arbetstid, da jag tror att de 
fiesta upplevde detta avbrott som 
valdigt positivt i det annars foga over

raskande postarbetet... 
Anna Panic 

Anna Panic artietar pd Arsla Slora. Ho. 
Icdamol av kluhhslyrelsen och Fackluel^ 
rcdaklion. 
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I n c i t a m e n t 
- nSgot som ger oss lust/viija att genomfora en viss sak, stimulans, eggelse 

V A D F A R D U A L L r I K R A N ? var det nSgon som 
undrade nar jag hade skrivit en liten historia 
om Trbgrbrlighet. 
Inte s4 konstigt, tankte jag, Eftersom det ofta 

blir sa nar jag sorterar, att jag later tankarna 
svava fritt. Hela situationcn niir jag star dar 
och skottar in posten, inbjuder ti l l tankande 
utsviivningar. Numera iir bullemiviin sii pass 
hbg, s3 samtalen med arbetskamraterna maste 
fbras skrikande. vilket trbttar ut mig. Sa dii 
och dii iir dct lugnast att sp^na inat. 

Jag hittade ett nytt favorimttryck som jag 
bbrjade fiindera omkring. 

Incitament iir ett begrepp som numera dykw 
upp lite varstans. Dct iir alltid intressant att 
forsbka spSra ett sadant ord och se dess ut
veckling. Pa nagot siitt kiinns dct laddat med 
nagot lustfyllt. Den urspningliga betydelsen 
av ordet handlar om lust/viIja att genomfora 
en viss sak. Det handlar om stimulans och 
eggelse. 

Del cir hcirligt med iiuilament. 

Sbker man pa ordet finns det incitament pre
cis bvcrallt. Sbkmotom Google pS Internet 
registrerar 68 500 sidor bara pa svenska. 

E T T O M R A D E D A R D E T T A O R D fbrekommer 
rikligt iir inom mitt favoritomrade. Den Na-
tionalckonomiska Vetenskapen. Assar Lind-
biick, som ar professor i Nationalekonomi iir 
en flitig anvandare av incitament. Vid en 
snabbkoU pa bara ett litet uns av de 68 500 
sidorna i Google, visar sig hans namn pii flera 
hundra. Professor Lindbiick i sin tur har sina 
liirofadrer i den nyliberala marknadsckono-
miska skolan, som bland andra gamie nobelp-
ristagaren Milton Friedman lade grunden t i l l 
pa 60-70- talet. 

Genom att skapa en fri marknad utan pris-
reglcringar och subventioner, far man incita
ment ti l l okad ekonomisk tillvaxt. Siikert 
finns det NationalekononicT som .stegrar sig 
och siigcr att jag fbrenklardet hela, men deras 
iimne sysslar ju bara med fbrenklingar av 
vcrklighetcn. Dom vi l l sa gama fa in hela 
viirlden i matematiska modeller. Sii pii det 
sattet ar vi j u nastan lika goda. 

P O L I T I K K R A N V A N D E R O F T A O C H G A R N A 

ordet i debatter: 

Det maste finnas incitament till det ena ... 
... ocli det andra. 

Ett sant incitament iir att fbriindra ersattningar 
for sjuka och arbetslbsa. 

Lusten och viljan skall i det fellct vara att 
t i l l varje pris undvika att ens tiinka pa att 
stanna hemrna en dag for lange vid sjukdom. 
eller att ta vilket jobb som heist istiillet fbr att 
stiimpla. Denna ambition krypcr allt liingre 
viinsterut. Numera iir det en ganska valctablc-
rad gemensam viirdering. atminstone bland 
politiker. Fbrsamringar i sjukersiittning och 
A-kassa skapar incitament till minskad sjuk-
skrivning och bkad sysselsiittning. Da har 
incitament fbrvandlats till piska, ganska I4ngt 
fran sa vackra saker som stimulans. eggelse 
och lust. 

Gdrdu inte som vi vill. sd fdrdu inga peng
ar. Basta! 

S i s t a 
o rde t . 

S A R S K I L T F O L K P A R T I L E D A R E N Lars Leijon-
borg, iilskar incitament: 

Det maste finnas incitcmient sd att "vara 
nya svenskar" Idr sig.sjiinga alia fyra verser-
na i "Fjdril VingadSpispd Haga". 

Drar vi in deras bidrag om dom vagrar. sii 
blir nog incitamentet starkt nog. Lyckas vi 
bara med detta sa slipper vi alia bekymmer 
med integration och framlingsfientlighet. 

Det maste finnas incitament sd att hum skd-
ler sig i skolan och Idr sig ndgot. Betyg fran 
forsta klass. 

Se dar ctt riktigt tydligt pedagogiskt incita
ment. Hoppas bara att alia 8- aringar fbrstar 
dct. 

D E T H A R V A R E N L I T E N I N B L I C K i var svSr-
tydda och svarbegripliga viirld. Det kanske 
blir lattare att forsta vad incitament kan bety-
da hiir pa Arsta Posttenninal. Da blir det inera 
konkret och vardagsnara fbr oss Postisar. 
Nagra fina incitament som arbetsgivaren har 

byggt in i strukairprojektet: 

• Tank inte pd att tvaga av dig postdaminet 
efter arbelsdagens slut. Nar man pa fullt all-
var pressar in 142 skiip i ETT omkliidnings-

nim, med EN dusch och EN toalett sa iir inci
tamentet glasklart. Viira anstiillda ska inte 
duscha pa jobbet. 

• At inte pd din matiast pd dagarna. sdvidu 
du inte koper inatkuponger i re.uaurangen. 
Bertil Nilsson har nog aldrig behbvt sta halva 
lunchen ( i gynnsamma fall 45 minuter) och 
viinta pa plats i mikron. Sedan tranga sig ner 
vid ett bord i ett bvcrbefolkat matnim utan 
tillriickl igt med syre. Fbr att slutligcn kba vid 
rummets enda diskbiink fbr att skbija ur sin 
matlSda. Incitamentet fbder d§ligt humor, helt 
sakert. 

• Gd m/t'/)n.<?o/v(?/. Utom pa vissa sma klart 
avdelade fiikar pa bryggan och vid postopp
ningen. Sa kallade tcstzoncr. Trots att en stor 
del av personalen lider av att ga pii allttbr 
harda golv. finns inga resurser till att forbiittra 
situationcn. Incitainentet leder t i l l att vi far 
stumma ben. ont i fbtterna och bcnhinnein-
fiammation. 

• Ror dig sd Idngsami och forsiktigt som du 
ndgonsin kan. Okar man giinghastigheten 
riskerar man att kollidera med precis allting. 
Maskiner, fack, ladvagnar, post, personal. 
Overallt iir utrymmet en bristvara. Detta ska
par incitament till att heist inte rbra sig alls. 

• Forsok inte ens fundera pd atl inrdtia din 
cirhetsplcils. sd att du kan jobba bra och er-
goiwmiski rikligt. Vid GSM och IRM iir det 
helt ombjiigtoch i sorteringen iir det alltfor 
trangt och bbkigt och med manga tack som ej 
kan regleras. Ett incitament som utvecklar 
ond nacke. spiind landrygg och ryggskott. 

I N C I T A M E N r A R T I L L F O R A T T L O C K A , Cgga 

och stimulcra till ett visst beteende. Hos oss 
pa Arsta tycks det vara: Duscha inte, iit inte, 
rbr dig inte. ga inte pa golvet och jobba ergo-
nomiskt felaktigt. Fragan iir om inte kostna
derna sa smaningom rusar langt bortom kal-
kylen, nar notan fbr alia slitna, arga, hungri-
ga och skitiga sorterare ska betalas?! 

Ar det nagon som blir forvdnad omjag pc'is-
tdr att det blir vi .sjalva som far betala det 
mesia till slut? 

Eva Brattstriim 
Stora Brev 
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